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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Organ Kommunfullmäktige  
   

Sammanträdesdag  19 april 2021  
   

Tid Upprop klockan 16:15 – 17:00 
Sammanträde klockan 17:00 – 20:35 
Ajournering klockan 19:15 – 19:35 

 

   
Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

 
Samtliga ledamöter och ersättare förutom 
ordförande deltar på distans. 

 

   
Beslutande Se bifogade uppropslistor  

   
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Claes-Johan Bonde (M) (tjänstgör enligt nedan, närvarar under hela 
sammanträdet) , Linda von Fircks (M) (tjänstgör enligt nedan, närvarar under 
hela sammanträdet, Diana Molinsky (M), Hampus Holmgren (M), Ingemar 
Syring (M), Harald Bergh (M), Tove Madsen (L), Malak Guirguis (KD), Göran 
Hallberg (S), Anders Ferbe (S), Khalida Marefat (S), Marzieh Amiri (S), Tomas 
Henriksson (S), Konstantinos Tsampazis (S), Konrad Hyltén (V), Ayse Balci (V), 
Åke Wickberg (MP) (tjänstgör enligt nedan, närvarar under hela sammanträdet), 
Runar Finnman (SD), Malena Karanovic (SD), Rolf Lindberg (SD), Marcus 
Jillehed (DP), Robert Andersson (HP), Charlotte Björkman (HP) 

 
Utses att justera Bo Källström (L) och Eeva Laine (S) 

   
Justeringens tid Måndag den 26 april 2021 Paragrafer  1- 12, 14-19 

 
§13 förklaras omedelbart 
justerad vid 
sammanträdet och 
redovisas i ett separat 
protokoll.  

   
Underskrifter   

 Sofie Wadström  
 Sekreterare 

 

 

 Erik Ottoson  
 Ordförande 

 

 

 Bo Källström Eeva Laine  
 Justerare 

 

Justerare 

 Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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TILLKÄNNAGIVANDE 
av beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § kommunallagen.  
 
Vid kommunfullmäktiges ovan angivna sammanträde har beslut fattats om följande  
kommunala föreskrifter:  
 

• Antagande av regler för arbeten som berör offentlig plats i Huddinge kommun 
samt revidering av taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och 
schakttillstånd – HKF 3300 

 
 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 19 april 2021 

Protokollet har justerats den  26 april 2021 

Anslaget sattes upp den 27 april 2021 

Anslaget tas ner den 19 maj 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  18 maj 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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Uppropslista 2021-04-19 
31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M)   

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L) Samtliga Petra Nilsson (L) 

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP), lämnar 19:15 §§ 10 - 19 Åke Wickberg (MP) 

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Rikard Lingström (S)   

15. Erik Ottoson (M)   

16. Gorges Barkho (KD)   

17. Niklas Bougt (V)   

18. Marie Fors (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M)   

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S)   

26. Karin Adolfsson (C)   

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   

29. Sonia Benavente (V)   

30. Aza Cheragwandi (S)   

31. Leif Dyrvall (DP)   
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Uppropslista 2021-04-19 
 
30 ledamöter  

Ledamoten frånvarande 
under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

32. Ann Clewett (SD)   

33. Peter Höög (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M)   

36. Claes Thim (S)   

37. Karl Henriksson (KD)   

38. Sofia Knutz (L)   

39. Sven Pernils (SD)   

40. Patrik Rahm (M)   

41. Olov Hamilton (V)   

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M), lämnar 19:15 §§ 10 - 19 Claes-Johan Bonde (M) 

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP)   

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (SD)   

49. Kamile Ünver (S)   

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Lisbeth Krogh (HP) Samtliga Robert Andersson (HP) 

55. Chris Smith (L)    

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Annika Boström (SD) 

59. Nicolas Holst (M) § 15, punkten ”Val” Linda von Fircks (M) 

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Tomas Selin (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 1   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    

 
 
 

Anmälan om ny ledamot och ny ersättare i 
kommunfullmäktige   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Ordförande anmäler från Länsstyrelsen inkommet protokoll med följande innehåll: 
  

• Patrik Rahm (M) utses till ny ledamot í kommunfullmäktige från och med den 
29 mars 2021 till och med den 14 oktober 2022 (ny ledamot efter Johanna 
Bergman). 

 
• Harald Bergh (M) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med 

den 29 mars 2021 till och med den 14 oktober 2022 (ny ersättare efter Patrik 
Rahm). 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De inlämnade frågorna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande fråga lämnats in till kommunfullmäktige: 
 

• Fråga till klimat- och stadsmiljönämndens ordförande Christian Ottosson (C) 
om Kaninburen i Vårby, ställd av Rasmus Lenefors (S), se bilaga till detta 
protokoll. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Frågan anses vara besvarad. 

 
Sammanfattning 
 
Svar på fråga till klimat- och stadsmiljönämndens ordförande Christian 
Ottosson (C) om Kaninburen i Vårby, ställd av Rasmus Lenefors (S), se bilaga 
till detta protokoll. 
  
Christian Ottosson (C), ordförande i klimat- och stadsmiljönämnden, anför följande 
som svar på frågan: 
  
”Jag tackar för frågan om den plats i Vårby som kallas för kaninburen, ett område för 
vilket diskussion en tid har förts inom olika delar av kommunorganisationen i syfte 
att göra en upprustning. Som ordförande i klimat- och stadsmiljönämnden vet jag att 
driften hittills har legat hos min förvaltning, men vid en upprustning bör det 
övervägas att flytta detta ansvar till annan förvaltning. Miljö- och 
bygglovsförvaltningens och klimat- och stadsmiljöavdelningens kärnuppdrag är inte 
och kommer inte vara att upprusta konstgräsplaner. Sedan år 2020, åtminstone, förs 
en diskussion om att få till stånd nämnda upprustning och ansvariga 
förvaltningsdirektörer för fortsatt en dialog om hur detta skulle kunna gå till.” 
  
Efter det att Christian Ottosson (C) gett sitt svar på frågan yttrar sig Rasmus Lenefors 
(S). 
  
Ordförande frågar därefter fullmäktige om frågan kan anses vara besvarad, och finner 
att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 4   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
De inlämnade interpellationerna får ställas. 

 
Sammanfattning 
Inför sammanträdet har följande interpellationer lämnats in till kommunfullmäktige: 
  

• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om 
olovlig körning och parkering i Flemingsberg och Visättra, ställd av Pran 
Malhotra (S) 
 

• Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om ungas 
utsatthet i Huddinge under covid-19-pandemin, ställd av Sara Heelge Vikmång 
(S) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 5   
    
Diarienummer KS-2021/787.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Pran Malhotra (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om olovlig 
körning och parkering i Flemingsberg och Visättra  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Med hänvisning till § 35 i arbetsordningen så överlämnar Daniel Dronjak (M)  
svaret till Nicholas Nikander (L), kommunalråd med ansvar för 
samhällsbyggnadsfrågor. 
  
Som svar på Pran Malhotras (S) interpellation om olovlig körning och parkering i 
Flemingsberg och Visättra, se bilaga till detta protokoll, hänvisar Nicholas Nikander 
(L), kommunalråd med ansvar för samhällsbyggnadsfrågor, till sitt utdelade skriftliga 
svar, se bilaga till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Nicholas Nikander (L) har besvarat interpellationen yttrar sig Sara 
Heelge Vikmång (S), Pran Malhotra (S), Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), 
Sven Pernils (SD) och Mats Arkhem (SD). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 6   
    
Diarienummer KS-2021/788.110    
 

 
 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om ungas 
utsatthet i Huddinge under covid-19-pandemin  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Med hänvisning till § 35 i arbetsordningen så överlämnar Daniel Dronjak (M)  
svaret till Eva Carlsson Paulsén (M), ordförande i socialnämnden. 
  
Som svar på Sara Heelge Vikmångs (S) interpellation om ungas utsatthet i Huddinge 
under covid-19-pandemin, se bilaga till detta protokoll, hänvisar Eva Carlsson-
Paulsén (M) till sitt utdelade skriftliga svar, se bilaga till detta protokoll. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Efter det att Eva Carlsson-Paulsén besvarat interpellationen yttrar sig Sara Heelge 
Vikmång (S), Jelena Drenjanin (M), Nujin Alacabek (V), Christina Eklund (M), Bo 
Källström (L) och Tomas Selin (C). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 7   
    
Diarienummer KS-2021/73.915    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av informationen. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens sammanträde föreligger följande information från kommunrevisionen: 
  

• Revisionsskrivelse, grundläggande granskning 2020 
• Revisionsskrivelse, granskning av rekrytering och bemanning inom vård- och 

omsorg 
• Revisionsskrivelse, granskning av samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård 
• Granskningsrapport - Samverkan vid utskrivning från slutenvård 
• Revisionsskrivelse, Grundläggande granskning av nämndernas och styrelsens 

styrning och uppföljning och kontroll 2020 
• Rapport, Grundläggande granskning av nämndernas och styrelsens styrning 

uppföljning och kontroll, 2020 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Eva-Li Prades-Eriksson (S), kommunrevisor, och Klas Hamrin (C), kommunrevisor, 
informerar om ärendet. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 8   
    
Diarienummer KS-2020/1357.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453), 2020  
 
Inga rapporter föreligger vid dagens sammanträde. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 9   
    
Diarienummer KS-2020/2251.181    
 

 
 

Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 mars 2021 
godkänns. 

2. Av 2020 års resultat avsätts 26,8 miljoner kronor till kommunens 
resultatutjämningsreserv. 

3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2020 överförs enligt tabell 2 i 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 mars 2021 och 
redovisas under eget kapital. 

4. Överföringar av ej utnyttjad investeringsram för nämnderna år 2020 med 
motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2021, godkänns enligt tabell 
3 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 mars 2021. 

 
Sammanfattning 
Resultatet för den kommunala koncernen uppgår till 573 miljoner kronor, vilket är 
257 miljoner kronor högre jämfört med föregående år. 
  
Resultatet enligt kommunens ekonomiska mål (årets resultat exklusive exploaterings- 
och realisationsvinster) är positivt (395 miljoner kronor) och överskrider det 
budgeterade resultatet med 270 miljoner kronor. Inklusive exploaterings- och 
realisationsvinster är resultatet plus 420 miljoner kronor. Av 2020 års resultat föreslås 
en avsättning till kommunens resultatutjämningsreserv med 26,8 miljoner kronor. 
Den ackumulerade avsättningen till resultatutjämningsreserven skulle därmed uppgå 
till 643,4 miljoner kronor. 
  
En samlad bedömning av kommunens finansiella mål, verksamhetsmål samt av 
kommunkoncernens positiva resultat över tid och uppnådda resultat i övrigt är att 
koncernen uppfyller kriterierna för god ekonomisk hushållning. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår en resultatöverföring för nämnderna med 66,7 
miljoner kronor. Klimat- och stadsmiljönämnden har ett negativt balanserat resultat 
som föreslår skrivas av. Nämndernas balanserade resultat till och med 2020 blir då 
plus 154,3 miljoner kronor. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Sara Heelge Vikmång 
(S), Christian Ottosson (C), Anders Lönroth (MP), Nujin Alacabek (V), Bo Källström 
(L), Britt Björneke (V), Carina Sundström (MP), Niklas Bougt (V) och Tomas Selin 
(C). 
  
Daniel Dronjak (M), Karl Henriksson (KD), Christian Ottosson (C) och Bo Källström 
(L) yrkar att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Nujin Alacabek (V), Niklas Bougt (V) och Britt Björneke (V) yrkar att fullmäktige 
ska bifalla Vänsterpartiets förslag till beslut, vilket är likalydande med det förslag 
som lades i kommunstyrelsen. Förslaget innebär ett ändringsyrkande, se bilaga till 
detta protokoll. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Daniel Dronjaks (M) 
med fleras yrkande, mot bifall till Nujin Alacabeks (V) med fleras yrkande. 
Ordförande finner härvid att kommunfullmäktige beslutar att bifalla Daniel Dronjaks 
(M) med fleras yrkande. 
  
Fullmäktige beslutar således i enlighet med kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag, å den 
vänsterpartistiska fullmäktigegruppens vägnar. Se bilaga till detta protokoll. 
 
Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
  
Anders Lönroth (MP) anmäler protokollsbilaga, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 10   
    
Diarienummer KS-2020/2689.111    
 

 
 

Ägardirektiv SRV Återvinning AB  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Ägardirektiv för SRV Återvinning AB, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 februari 2021, fastställs. 

2. Ge i uppdrag till SRV Återvinning AB att kalla till bolagsstämma för 
fastställelse av ägardirektiv enligt bilaga 1. Vid det fall samtliga 
ägarkommuner inte hunnit fatta beslut om att godkänna förslaget till 
ägardirektiv innan bolagets ordinarie bolagsstämma ska bolaget hålla extra 
bolagsstämma senast den 30 juni 2021. 

3. Förutsatt att samtliga ägarkommuner fattar likalydande beslut avseende att 
fastställa förslaget, uppdras åt Huddinge kommuns ombud vid SRV 
Återvinning AB:s ordinarie eller extra bolagsstämma, att rösta för att 
bolagsstämman fastställer föreslaget ägardirektiv för SRV Återvinning AB. 

4. Ägardirektiv, enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 15 februari 2021, ersätter tidigare beslut om 
ägardirektiv för SRV återvinning AB beslutat av fullmäktige den 9 juni 2014, 
§ 36. 

 
Sammanfattning 
SRV Återvinning AB ägs gemensamt av Botkyrka, Haninge, Huddinge, Nynäshamn 
och Salems kommuner. Bolagets avsaknad av ägardirektiv har med tiden upplevts 
problematisk varför en arbetsgrupp fick i uppdrag att arbeta fram ett förslag till 
ägardirektiv. Styrdokumentet är avstämt med kommundirektörer i samtliga 
ägarkommuner. 
  
Föreslaget ägardirektiv bedöms innebära en rimlig avvägning mellan de olika 
intressen som finns. Ägardirektivet tillgodoser ägarkommunernas behov av reglering 
av frågor mellan bolag och ägare. Även ägarnas behov av insyn, kontroll och styrning 
tillgodoses. SRV:s styrelse och bolagsledning behåller i allt väsentligt sin 
handlingsfrihet i den löpande verksamheten. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) och Christian Ottosson (C). 
  
Daniel Dronjak (M) och Christian Ottosson (C) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med Daniel Dronjaks (M) 
med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, och finner 
härvid att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
SRV Återvinning 
Haninge kommun 
Nynäshamns kommun 
Botkyrka kommun 
Salems kommun 
Kommunens ombud vid bolagsstämman 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 11   
    
Diarienummer KS-2021/430.112    
 

 
 

Antagande av regler för arbeten som berör offentlig plats i 
Huddinge kommun samt revidering av taxa för ansökan om 
tillfällig trafikanordning och schakttillstånd – HKF 3300  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till regler för arbeten som berör offentlig plats i Huddinge kommun 
godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 24 februari 2021. 

2. Taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd – HKF 3300 
– ska ha den ändrade lydelse som framgår av bilaga 4 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 februari 2021. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade den 14 december 2020 om ändrad taxa för ansökan 
om tillfällig trafikanordning och schakttillstånd. Den av fullmäktige beslutade taxan 
har infogats i Huddinge kommuns författningssamling som ett nytt styrdokument 
genom HKF 3300. 
  
Detta föranleder att gällande föreskrifter och anvisningar för arbeten på eller som 
berör offentlig plats i Huddinge kommun (HKFA) upphävs och ersätts med ett nytt 
styrdokument vars namn överensstämmer med Huddinge kommuns Riktlinjer för 
styrdokument. 
  
Kommunstyrelsens förvaltning har i nära dialog med miljö- och 
bygglovsförvaltningen tagit fram förslag till hur dessa förändringar bör utformas och 
beslutas. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Anders Abel (MP) och Britt Björneke (V). 
  
Anders Abel (MP) yrkar att fullmäktige ska bifalla Miljöpartiets förslag till beslut 
som innebär två olika tilläggsförslag till kommunstyrelsens förslag, se bilaga till detta 
protokoll. 
  
Christian Ottosson (C) och Britt Björneke (V) yrkar att fullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Christian Ottosson (C) 
med fleras yrkande, mot bifall till Anders Abels (MP) yrkande. Härvid finner 
ordförande att fullmäktige har beslutat bifalla Christian Ottossons (C) med fleras 
yrkande. Fullmäktige bifaller således kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Anders Abel (MP) reserverar sig mot fullmäktiges beslut, å den miljöpartistiska 
fullmäktigegruppens vägnar, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Klimat- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 12   
    
Diarienummer KS-2020/1033.214 
Diarienummer KS-2021/398.214 

   

 
 
 

Markanvisning av delar av fastighet Visättra 1:1, inom 
Flemingsbergsdalen (Stadscentrum och Centralmarken) inom 
kommundelen Flemingsberg  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Stadscentrum 

1. Markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ), 
avseende del av fastigheten Visättra 1:1 för projektet Stadscentrum inom 
kommundelen Flemingsberg godkänns i enlighet med bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 mars 2021 (KS-
2020/1033.214). 

2. Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och godkänna tilläggsavtal till 
markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ) 
avseende del av Visättra 1:1 för projektet Stadscentrum som avser förlängning 
och upphörande av avtalad tid för markanvisningsavtalets giltighet, 
byggnadsskyldighetens fullgörande, senareläggning av senaste tidpunkt för 
kommunfullmäktiges godkännande av avtalen, och om annan ändring som 
saknar principiell betydelse enligt delegationspunkt F11.1 HKF 9210 (KS-
2020/1033.214). 

Centralmarken 

3. Markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ), 
avseende del av fastigheten Visättra 1:1 för projektet Centralmarken inom 
kommundelen Flemingsberg godkänns i enlighet med bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2 mars 2021 (KS-
2021/398.214). 

4. Kommunstyrelsen bemyndigas att besluta om och godkänna tilläggsavtal till 
markanvisningsavtal mellan Huddinge kommun och Fabege AB (publ) 
avseende del av Visättra 1:1 för projektet Centralmarken som avser 
förlängning och upphörande av avtalad tid för markanvisningsavtalets 
giltighet, byggnadsskyldighetens fullgörande, senareläggning av senaste 
tidpunkt för kommunfullmäktiges godkännande av avtalen, och om annan 
ändring som saknar principiell betydelse enligt delegationspunkt F11.1 HKF 
9210 (KS-2021/398.214). 
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Det noteras till protokollet att Vänsterpartiets och Miljöpartiets ledamöter avstår 
från att delta i beslutet. 

 
Sammanfattning 
Utveckling av Stadscentrum och Flemingsbergsdalen som helhet är av väsentlig 
betydelse för att kunna nå de fem övergripande utvecklingsmålen för Flemingsberg. 
  
Kommunen och Fabege AB (publ) har tidigare träffat en avsiktsförklaring om hur 
parterna tillsammans ska utveckla Flemingsbergsdalen. Som en följd av det har ett 
planprogram tagits fram. Avsiktsförklaringen följs nu upp med förslag till 
markanvisningsavtal som även reglerar hur en samlad exploatering ska ske av Fabege 
AB:s och delar av kommunens markinnehav i Flemingsbergsdalen. 
  
För att säkerställa att den planerade samlade exploateringen av Flemingsberg, som 
avtalen är avsett att åstadkomma, kan genomföras ger avtalen kommunen möjlighet 
att i vissa situationer dels återköpa markanvisningsområdena, dels förvärva samtliga 
Fabege AB:s fastigheter i Flemingsbergsdalen. 
  
Markanvisningen för Stadscentrum avser ett markområde som enligt planprogrammet 
är avsett för kontor, handel, kultur, bostäder med mera. Den detaljplan som ska 
upprättas för området ska även omfatta en intilliggande fastighet som Fabege AB 
förvärvar från Skanska. För den fastigheten ska ett separat intentionsavtal upprättas så 
snart som möjligt. 
  
Kommunen och Fabege AB har också tagit fram ett förslag till markanvisningsavtal 
för ett markområde intill Kvarnängsvägen (benämnt Centralmarken) som enligt 
planprogrammet är avsett för evenemangsbyggnad/kontor och bostäder. Anledningen 
till att markanvisning föreslås ske även av det området är att Fabege AB, som ett led i 
utvecklingen av Flemingsbergsdalen, förhandlar med en hyresgäst om en etablering 
inom Flemingsbergsdalen. Hyresgästen är en stor aktör och en etablering skulle 
innebära ett stort antal arbetsplatser i ett inledande skede. Etableringen är därför 
viktig för såväl kommunen som Fabege AB, samt för Flemingsbergsdalens 
utveckling. Det har framkommit att hyresgästens behov eventuellt inte går att 
uppfylla i det tänkta läget men skulle kunna uppfyllas inom Centralmarken. Det 
motiverar att kommunen gör en villkorad direktanvisning av marken utan föregående 
anbudsförfarande. Om Fabege AB inte träffar ett avtal med hyresgästen avseende 
denna plats innan detaljplan antas så upphör avtalet att gälla. Om markanvisningen 
genomförs ska Fabege AB avstå från annan markanvisningsrätt. 
  
Avtalen reglerar förutsättningar för kommande marköverlåtelser samt fördelning av 
ansvar och kostnader för genomförandet av detaljplanerna. Utöver det regleras hur en 
samlad exploatering i Flemingsbergsdalen ska genomföras. 
 
Köpeskillingarna kommer att beräknas med utgångspunkt från överenskomna priser 
per kvadratmeter byggrätt för respektive användning (kontor, handel, bostäder och så 
vidare) och den byggrätt som kommande detaljplan medger. För att säkerställa att 
överlåtelse sker till marknadspris har två oberoende värderingar tagits fram som 
grund för förhandlingen. Dessa priser ska uppräknas med index men kan inte sänkas. 
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Priserna är satta med förutsättning att kommunen bekostar utbyggnad av allmänna 
anläggningar inom planområdet till den del som avser markanvisningen och att 
Fabege AB betalar en fast ersättning för övergripande allmänna anläggningar och 
medfinansieringsersättning för Spårväg syd enligt kommunens riktlinjer.  
 
Markanvisningsavtalet för Stadscentrum reglerar även tidplan och omfattning av en 
samlad exploatering inom Stadscentrum och Fabege AB:s egna fastigheter. 
Utbyggnad ska ske inom 25 år från det att detaljplan för Stadscentrum vunnit laga 
kraft.  
 
Exploateringen inom de områden som överlåts omfattar minst 200 bostäder, cirka 20 
000 arbetsplatser samt centrumfunktioner. Avtalet ger även Fabege AB option på 
ensamrätt att förhandla om markanvisning av kommunens mark i Visättra som också 
ingår i den samlade exploateringen. Omfattningen av denna rätt är beroende av om 
markanvisningen avseende Centralmarken genomförs. Fabege AB ges också option 
om ensamrätt till att förhandla om en markanvisning för exploatering som möjliggörs 
vid en eventuell överdäckning av järnvägen och väg 226 Huddingevägen.  
 
Förvaltningen bedömer att det ekonomiska utfallet, vid genomförande av kommande 
mark och genomförandeavtal baserade på markanvisningsavtalen, blir cirka 450 
miljonerkronor för Stadscentrum och cirka 85 miljoner kronor för Centralmarken. 
Avtalen genererar också ersättning på preliminärt 140 miljoner kronor för att 
delfinansiera övergripande allmänna anläggningar och 25 miljoner kronor som 
medfinansieringsersättning till Spårväg syd. 
 
Sammantaget bedöms markanvisningarna ge ett betydande ekonomiskt tillskott till 
kommunen samtidigt som projekten är i linje med tidigare ställningstaganden för 
Flemingsbergsdalen och kommer kunna bidra till positiva effekter för respektive 
planområde, Flemingsberg och kommunen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nicholas Nikander (L), Sara Heelge Vikmång (S), Anders Abel 
(MP), Nujin Alacabek (V), Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C) och Bo 
Källström (L). 
  
Christian Ottosson (C), Daniel Dronjak (M) och Bo Källström (L) yrkar att 
fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med Christian 
Ottossons (C) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag, och finner 
härvid att så är fallet. 
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Protokollsanteckningar 
Sara Heelge Vikmång (S) anmäler protokollsanteckning gemensamt med 
Miljöpartiet, se bilaga till detta protokoll. 
  
Anders Abel (MP) anmäler protokollsanteckning gemensamt med 
Socialdemokraterna, se bilaga till detta protokoll. 
 
Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
 
Beslutet ska skickas till 
Fabege AB (publ) 
Skanska Mark och Exploatering Bygg AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 13   
    
Diarienummer KS-2021/661.111    
 

 
 

Bemyndigande att under perioden 20 april - 30 september 
2021 meddela föreskrifter med stöd av förordning (2021:8) om 
särskilda begränsningar för att förhindra spridning av 
sjukdomen covid-19  
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad vid sammanträdet och redovisas i ett separat 
protokoll.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 14   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från uppdrag enligt tabell: 

  
Mariah Eriksson (M) Från uppdraget som ersättare i 

kultur- och fritidsnämnden 
Gorges Barkho  (KD) Från uppdraget som ledamot i 

gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Marlene Antonson (KD) Från uppdraget som ersättare i 
vård- och omsorgsnämnden 

Marcus Nilsson Rosander (L) Från uppdraget som ersättare i 
bygglovs- och tillsynsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 15   
    
Diarienummer KS-2021/13.901    
 

 
 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

  

 

Det noteras till protokollet att Nicholas Holst (M) anmäler jäv under punkten 
”Val” och deltar således inte vid handläggningen av ärendet. 

 
Sammanfattning 
Nomineringar till de aktuella valen har tillställts fullmäktige i ett val-PM 
sammanställt av förvaltningen. 

Ny ersättare i grundskolenämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval) 
Nina Adler 
 

(S) Efter Marzieh Amiri 

Ny ersättare i vård- och omsorgsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval)  
Malin Aspö 
 

(KD) Efter Marlene Antonson 

Ny ledamot i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden för perioden till och 
med den 31 december 2022 (fyllnadsval) 
Maria Tiger Bodlund 
 

(KD) Efter Gorges Barkho 

Ny ledamot i valnämnden för perioden till och med den 31 december 2022 
(fyllnadsval) 
Bodil Wiker-Åkerblom (L) Efter Madeleine Svensson 

 
Nya ersättare i kultur- och fritidsnämnden för perioden till och med den 31 
december 2022 (fyllnadsval) 
Per Johansson (L)  Efter Elias Warg 

 
Anna Bredin (M) Efter Mariah Eriksson 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta i enlighet med val-PM:et i sin helhet, 
och finner härvid att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 16   
    
Diarienummer KS-2019/2513.119    
 

 
 

Öka säkerheten på Trångsunds skolvägar- svar på motion 
väckt av Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S) och 
Eeva Laine (S)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 10 februari 2021, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Motion om ökad trafiksäkerhet på Trångsunds skolvägar, daterad den 30 september 
2019, av Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S) och Eeva Laine (S) lyfter 
frågor som berör brister i trafiksäkerheten på gatan intill Trångsundsskolan samt 
trafikmiljön på skolgården. 
  
Motionen behandlades vid kommunstyrelsens nämndsammanträde den 26 oktober 
2020. Vid sammanträdet beslutade kommunstyrelsen att ärendet återremitteras för 
förnyad beredning, med motiveringen att ärendet bör behandlas i grundskolenämnden 
innan beslut fattas i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
  
Trafikmiljön kring Trångsundsskolan har varit aktuell i arbetet med Säkra skolvägar 
sedan flera år tillbaka. I arbetet har fokus legat på fordonstrafiken i närområdet och 
den upplevda otryggheten i samband med lämning och hämtning på skolans område. 
Som en följd av detta har en rad åtgärder genomförts under de senaste åren för att 
förbättra trafikmiljön kring Trångsundsskolan, både i den fysiska miljön och genom 
informations- och kommunikationsinsatser. 
  
För att öka trafiksäkerheten på skolvägarna i Trångsund arbetar kommunstyrelsens 
förvaltning med åtgärder som syftar till att kartlägga och förbättra trafikmiljön kring 
Trångsundsskolan samt att fördjupa dialogen med rektor, pedagoger, elever och 
föräldrar på Trångsundsskolan. Åtgärderna kombinerar arbetssätt och riktlinjer från 
kommunens Trafiksäkerhetsplan och Mobility managementplan med de lokala 
trafikförutsättningarna. 
  
Grundskolenämnden bedömer i sitt remissvar att åtgärderna som vidtas är goda och 
att det finns en löpande dialog kring eventuella ytterligare åtgärder. Liksom 
grundskolenämnden anser kommunstyrelsens förvaltning att det krävs ett samarbete 
och fortlöpande dialog över förvaltningsgränserna kring dessa frågor. 
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Genomförda och planerade åtgärder hanteras utifrån ett separat PM, som redovisas i 
bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 10 februari 
2021. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Ingaill Söderberg (DP), Rasmus Lenefors (S), Nicholas Nikander 
(L), Niklas Bougt (V), Anders Abel (MP) och Niklas Bougt (V) och Sonia Benavente 
(V). 
  
Ingalill Söderberg (DP) yrkar att fullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
  
Rasmus Lenefors (S), Anders Abel (MP), Niklas Bougt (V) och Sonia Benavente (V) 
yrkar att fullmäktige ska bifalla motionen. 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande ställer propositioner mot varandra, om bifall till Ingalill Söderbergs (DP) 
yrkande mot bifall till Rasmus Lenefors (S) med fleras yrkande. Ordförande finner 
härvid att fullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
  
Votering begärs. 
  
Ordförande föreslår följande voteringspropositionsordning, vilken fullmäktige 
godkänner: JA för bifall till kommunstyrelsens förslag (i enlighet med Ingalill 
Söderbergs (DP) yrkande). NEJ för bifall till motionen (i enlighet med Rasmus 
Lenefors (S) med fleras yrkande). 
  
Vid verkställd votering röstar följande ledamöter för Ja-propositionen: Daniel 
Dronjak (M), Arnold Boström (SD), Christina Eklund (M), Jelena Drenjanin (M), 
Christian Ottosson (C), Ingalill Söderberg (DP), Mats Arkhem (SD), Gorges Barkho 
(KD), Eva Carlsson-Paulsén (M), Lars Björkman (HP), Martin Nigals (SD), Love 
Bergström (M), Bo Källström (L), Karin Adolfsson (C), Gunilla Helmerson (M), Leif 
Dyrvall (DP), Ann Clewett (SD), Peter Höög (M), Jennifer Lind (M), Karl 
Henriksson (KD), Sofia Knutz (L), Sven Pernils (SD), Patrik Rahm (M), Henrik 
Juhlin (C), John Clewett (SD), Patrik Willingstam (DP), Mats Österholm (M), Chris 
Smith (L), Björn Karlsson (M), Nicolas Holst (M), Tomas Selin (C), Claes-Johan 
Bonde (M), Petra Nilsson (L), Robert Andersson (HP), Annika Boström (SD). 
  
Följande ledamöter röstar för Nej-propositionen: Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus 
Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Eeva Laine (S), Rikard Lingström (S), Niklas 
Bougt (V), Marie Fors (S), Pran Malhotra (S), Shewen Nysmed (S), Carina 
Sundström (MP), Sonia Benavente (V), Aza Cheragwandi (S), Ann-Marie Högberg 
(S), Claes Thim (S), Olov Hamilton (V), Anneli Sjöberg (S), Yossi Sigal (S), Anders 
Abel (MP), Kamile Ünver (S), Britt Björneke (V), Margareta Vikgren (S), Fredrik 
Fjällström (S), Åke Wickberg (MP). 
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Med 37 röster för Ja-propositionen och 24 röster för Nej-propositionen finner 
ordförande att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Rasmus Lenefors (S) reserverar sig mot beslutet å den socialdemokratiska 
fullmäktigegruppens vägnar. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 19 april 2021 § 17   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Den inlämnade motionen får ställas. 

2. Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 

 
Sammanfattning 
Till kommunfullmäktiges sammanträde har följande motion inlämnats: 
  

• Stärk arbetet mot kriminalitet i Huddinge – Inrätta en permanent trygghetsfond 
-  motion väckt av Rasmus Lenefors (S) och Pran Malthotra (S) 
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Delgivningar   
 
Inga delgivningar har inkommit inför dagens sammanträde med kommunfullmäktige. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2021/507.912    
 

 
 

Revisionsberättelse budgetåret 2020 - prövning av 
ansvarsfrihet enligt 5 kap. 24 § kommunallagen (2017:725)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunstyrelsen, nämnderna inklusive Södertörns överförmyndarnämnd och 
fullmäktigeberedningarna samt de enskilda förtroendevalda i dessa organ beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 

Det noteras till protokollet, att de av fullmäktiges idag tjänstgörande ledamöter som 
ingår i något av de ovan nämnda organen är jäviga i ärendet. De deltar därför inte 
handläggning eller beslut rörande ärendet. 

 
Sammanfattning 
Två revisionsberättelser för 2020 har lämnats in till fullmäktige i Huddinge kommun. 
Flertalet revisorer har i en gemensam revisionsberättelse för 2020, daterad 2021-04-
08, tillstyrkt att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 
beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ. 
  
Av fullmäktige utsedd revisor Klas Hamrin (C) har lämnat en revisionsberättelse för 
2020, daterad 2021-04-12. Enligt revisionsberättelsen överlåter Klas Hamrin (C) till 
fullmäktige att ta ställning avseende ansvarsfrihet för styrelse, nämnder och 
beredningar samt enskilda ledamöter i dessa organ. 
  
Kommunfullmäktiges presidium föreslår att kommunstyrelsen, nämnderna inklusive 
Södertörns överförmyndarnämnd och fullmäktigeberedningarna samt de enskilda 
förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Erik Ottoson (M). 
  
Härefter förklaras överläggningen avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordförande frågar fullmäktige om beslut kan fattas i enlighet med presidiets förslag, 
och finner härvid att så är fallet. 
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Fråga till klimat- och stadsmiljönämndens ordförande 
Christian Ottosson (C) om Kaninburen i Vårby  
 
Kaninburen är en idrottsyta i Vårby som främst är avsedd för fotboll. Idag har 
den grus som underlag och två relativt slitna fotbollsmål utan nät.   
 
De boende i Vårby, däribland fotbollsföreningen Vårby Gård IF, har för cirka ett 
år sedan fått utfästelser från kommunen om att Kaninburen ska rustas upp. Det 
som skulle behövas är konstgräs, bra belysning och nya mål. Det brandfarliga 
skräpet som ligger i högar runt omkring buren behöver också tas bort. 
 
Antalet konstgräsplaner i Huddinge är lågt jämfört med övriga kommuner i 
Stockholms län. Fler konstgräsplaner är viktigt både för vårt föreningsliv men 
även för att främja rörelse, spontanidrott och förbättrad folkhälsa.  
 
Huddinge står också inför en fortsatt kraftig expansion de närmaste decennierna 
och fler ytor för idrott och rörelse är nödvändigt för en socialt hållbar kommun i 
framtiden. Då behövs både investeringar i nya anläggningar men också 
upprustning och förbättringar av redan befintliga, som Kaninburen i Vårby.  
 
Idag ansvarar Miljö- och bygglovsförvaltningen för Kaninburen. Om ansvaret för 
Kaninburen skulle föras över till Kultur- och fritidsförvaltningen skulle de kunna 
äska medel för att rusta upp den och därefter även sköta det löpande 
underhållet. Det vore en värdefull investering för de boende i Vårby. 
 
Mot bakgrund av det ovanstående vill jag fråga följande: 
 
Kommer du att verka för att det i närtid kan ske en upprustning av Kaninburen i 
Vårby? 
 
För Socialdemokraterna 
 
 
 
Rasmus Lenefors   
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Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) om olovlig körning och parkering i Flemingsberg 
och Visättra 
 
Hela Huddinge ska vara en trygg och säker kommun att bo och leva i. En viktig 
del i arbetet för att öka tryggheten är att trafiksituationen i våra bostadsområden 
är god. Det handlar bland annat om att bilar och andra fordon inte ska köra för 
fort eller köra och parkera där det inte är tillåtet. 
 
I Flemingsberg och Visättra har invånare och andra som är verksamma i området 
återkommande lyft att bilar kör in och parkerar på gårdarna och på andra platser 
där det inte är tillåtet. Det gör att utryckningsfordon inte kan ta sig fram och det 
kan till exempel försvåra för invånare i behov av polis, ambulans eller brandkår. 
Utöver det känner många som bor i områdena en oro kring att låta sina barn vara 
ute och leka på grund av att bilar kör där de inte får. 
 
Socialdemokraterna har tidigare interpellerat i den här frågan och så sent som 
2019 fick vi svaret att kommunen tar frågan på allvar och ska titta närmare på 
situationen. Det är viktigt att åtgärder vidtas så att invånare och andra aktörer 
kan känna sig trygga i sitt område. 
 
Mot bakgrund av ovanstående vill jag fråga följande: 
 

• Delar du bilden av att situationen med bilar som kör och felparkerar i 
bostadsområden i Flemingsberg och Visättra utgör ett problem? 

• Om ja på första frågan, är du beredd att göra en riktad insats i form av 
mer tid från parkeringsvakter i dessa områden och vid behov samordna 
detta med Huge Bostäder? 

• Om ja på första frågan, är du beredd att se över skyltningen i området 
gällande hastighet och var det är förbjudet att köra och parkera, samt 
problemet med sönderslagna bommar som inte repareras eller ersätts, 
och vid behov samordna detta med Huge Bostäder? 

 
För Socialdemokraterna 
Pran Malhotra 
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Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) om olovlig körning och parkering i Flemingsberg och 
Visättra 
 
Med hänvisning till paragraf 35 i Huddinge kommunfullmäktiges arbetsordning 
har interpellationen överlämnats för besvarande till Nicholas Nikander (L), 
kommunalråd med ansvar för samhällsbyggnadsfrågor. 
 

Delar du bilden av att situationen med bilar som kör och felparkerar i 
bostadsområden i Flemingsberg och Visättra utgör ett problem? 

Synpunkter på trafik och parkeringsfrågor hör till de vanligaste jag får i mitt 
uppdrag. Trafikfrågor engagerar och det är inte ovanligt att det på samma 
vägsträcka kan finnas flera motsägelsefulla synpunkter, såsom exempelvis både 
att man bör förlänga ett parkeringsförbud på en gata som att samma 
parkeringsförbud bör tas bort helt. Med det sagt så ska gällande regler och 
bestämmelser alltid följas. Felparkeringar är alltid problematiska eftersom de 
försämrar tillgänglighet, försvårar framkomlighet och skapar en mindre säker 
trafikmiljö. Likaså är bilkörning i områden eller på gator som ej är avsedda för 
detta problematisk, inte minst utifrån ett barnperspektiv. 

Under tiden som Hembla genomförde en garagerenovering i Visättra 2019 så 
blev många boende under en tid av med sina parkeringsplatser vilket skapade 
bekymmer med felparkeringar i området, något som min företrädare redogjorde 
för i svaret på interpellationen KS-2019/944. Med anledning av denna historiska 
problematik för just Visättra har jag fördjupat mig i hur situationen ser ut där 
idag. 

En kontroll av kommunens diarium visar att inga registrerade ärenden gällande 
felparkering i Visättra finns från det senaste året. Inte heller kommunens 
parkeringsvakter från QSG upplever att det är fler felparkerade fordon där än 
någon annanstans. Till servicecenter har endast ett fåtal 
felanmälningar/klagomål gällande parkerade fordon i Visättra inkommit. 

Vi bedriver dock ett kontinuerligt trafiksäkerhetsarbete i hela kommunen och 
kommer så att fortsätta göra. Kommunen har även en bra och kontinuerlig dialog 
med exempelvis polisen om trygghetsfrågor i kommunen. Polisens arbete i 
fokusområdena, där Flemingsberg är ett, är viktigt för tryggheten i kommunen 
och inte minst ett viktigt verktyg för att minska olovliga körningar. 
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Om ja på första frågan, är du beredd att göra en riktad insats i form av mer tid 
från parkeringsvakter i dessa områden och vid behov samordna detta med 
Huge Bostäder?  

Att prioritera och styra om resurser till ett specifikt område innebär 
nedprioritering och minskade resurser i något annat av kommunens områden, 
detta kräver därför noggrannhet och eftertanke för att falla väl ut. Jag har stor 
tilltro till kommunens trafiksäkerhetsarbete och att åtgärder löpande genomförs 
där de bedöms göra mest nytta.  

 

Om ja på första frågan, är du beredd att se över skyltningen i området gällande 
hastighet och var det är förbjudet att köra och parkera, samt problemet med 
sönderslagna bommar som inte repareras eller ersätts, och vid behov 
samordna detta med Huge Bostäder?  

Kommunstyrelsens förvaltning arbetar löpande med att se över trafiksäkerhet, 
inklusive skyltning, hastighet, parkering/parkeringsförbud och annan reglering 
utifrån synpunkter som kommer in. Om och i så fall vilka åtgärder som 
genomförs på olika platser beror på vilket problem som eventuellt identifieras, 
hur akut det är samt vilken omfattning som eventuella åtgärder som krävs har.   

I besvarandet av denna interpellation har jag inhämtat uppgift om status på 
kommunens bommar i området och dessa ska i nuläget vara fungerande. Om 
eller när bommar eller liknande går sönder eller förstörs ska de naturligtvis 
repareras eller ersättas.  

När vi får in synpunkter eller frågor till kommunen om mark eller anläggningar 
som vi inte själva äger och har rådighet över så hjälper vi alltid till att hänvisa 
dessa personer rätt. Det ska vi givetvis fortsätta göra. 

Jag har stor tilltro till att Huge bostäders ledning och styrelse sköter sin 
prioritering, resursfördelning och förvaltning professionellt och löpande 
analyserar synpunkter som kommer in. I besvarandet av denna interpellation har 
jag även stämt av med Huge hur de arbetar med frågorna. Huge ronderar sina 
gårdar och ser till att åtgärda det som är trasigt, och om så är möjligt sätter de ut 
betongsuggor. Man håller även på att se över sin skyltning för att göra det ännu 
tydligare. När felparkerade bilar upptäcks på Huges område tar de reda på vem 
som är ägare och om denne är en hyresgäst ringer de vederbörande och därefter 
skickas rättelseanmaning om det upprepas. Även Huge samarbetar med polisen 
och ett bra exempel att lyfta fram är den insats som gjordes i Visättra förra året 
för att stoppa buskörning med mopeder inne på gårdarna. Denna insats gav 
väldigt bra resultat och är något som man fortsätter med i år. 
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Slutligen vill jag lyfta fram det nystartade arbetet med BID Flemingsberg där en 
del av arbetet är att jobba över fastighetsägargränser och där även vi som 
kommun ingår som part. Förhoppningen är att detta samarbete ska leda till att 
aktörerna snabbare ska kunna nå varandra för att anmäla exempelvis denna typ 
av problem, och att dessa ska kunna tas omhand direkt oavsett vem som äger 
marken. Denna process är dock precis i sin början och vi har all anledning att 
med spänning följa arbetet. 

 

Med ovanstående anser jag interpellationen besvarad. 

 

 

 

 

 

Nicholas Nikander (L) 
Kommunalråd med ansvar för samhällsbyggnadsfrågor 
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Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) 
om ungas utsatthet i Huddinge under covid-19-pandemin 
 
Covid-19-pandemin är en kris för hela världen och en prövning för vårt samhälle och för oss 
som individer. Vilka de långsiktiga effekterna blir på våra liv, vår hälsa, vår ekonomi och för de 
äldre och barn- och ungdomars situation kommer att dröja innan vi kan utvärdera.  
 
Förskolan och skolan är en viktig plats för barn och ungdomar. Genom att hålla skolor och 
förskolor öppna så långt som möjligt tillgodoses rätten till utbildning. Stängda skolor kan leda 
till ett stort kunskapstapp som ger långsiktiga negativa effekter för såväl samhället som för 
individerna och kan leda till försämrad hälsa. Fullföljd skolgång och gymnasieutbildning är en 
av de viktigaste skyddsfaktorerna inför det fortsatta livet. För barn och elever som lever i en 
utsatt situation hemma är förskolan och skolan dessutom en särskilt viktig plats som ger 
trygghet i vardagen.  
 
För att hålla nere smittspridningen har regeringen underlättat för huvudmännen att 
möjliggöra fjärr- och distansundervisning och på andra sätt kunna flytta undervisningstid mm. 
I Huddinge har under pandemin gymnasieeleverna under långa perioder bedrivit sina studier 
helt eller delvis på distans/fjärr. Grundskolornas högstadieelever har under den senaste tiden 
bedrivits som en kombination av när- och fjärrundervisning. Elever med behov av att vara i 
skolan har erbjudits närundervisning i skolan, men för många unga i Huddinge har mer tid 
spenderats hemma och med social distans. Vissa förskolor har också behövt stängas under 
kortare perioder. Under pandemin har också barns och ungas fritidsaktiviteter begränsats. 
Det har bland annat handlat om inställda träningar, matcher och föreningsaktiviteter, stängda 
fritidsgårdar, stängda bibliotek och om andra begränsningar.  
 
Det har i årsskiftet presenterats några utvärderingar på hur man hittills har sett att pandemin 
har påverkat dagens unga, bland annat Bris årsrapport1 och IFAU:s rapport om barn och unga 
under coronapandemin 2. I Huddinge har ungdomsjouren Kraftbyrån tagit fram rapporten 
Ung under coronapandemin3.  
 
Kraftbyråns rapport som baseras på en digital enkät till ungdomar med fokus 15-19 år och 
kvalitativa frågor som riktats till personal inom elevhälsan. Resultatet visar att ungdomar 
påverkas genom social distansering, färre eller inställda träningar, psykisk ohälsa och 
distansundervisning. Gymnasieeleverna uppger att distansundervisningen påverkar studierna 

 
1 https://www.bris.se/globalassets/pdf/rapporter/bris_ar_2020_webb_low.pdf 
2 https://www.ifau.se/globalassets/pdf/se/2021/r-2021-02-barn-och-unga-under-coronapandemin.pdf 
3 https://www.unizonjourer.se/kraftbyran/publikationer-opinion/rapporter-och-debatter/ 



negativt. Ungdomarna rapporterar om ökad psykisk ohälsa i form av nedstämdhet, oro, 
ångest, sömnsvårigheter, rädsla och ensamhet. Ungdomar och personal vittnar om ojämlikhet 
där de som lever i ekonomisk utsatthet blir mer utsatta. Elevhälsan berättar om olika former 
av våld och en ny slags utsatthet där vissa elever går hungriga när skollunchen uteblir. 
 
I en samlad lägesbild från svenska kommuner rapporterade flera om en ökad psykisk ohälsa 
hos gymnasielever kopplat till vårens distansundervisning och en ökning av besök hos 
skolsköterskor och skolkuratorer, främst bland flickor4. 
 
I rapporten som Bris presenterat visar det sig också att barn har beskrivit hur avsaknaden av 
distraktioner och social samvaro har lett till att ens dåliga mående har tagit större plats och 
att tidigare psykisk ohälsa har gjort sig påmind.  
 
Föräldrarnas ekonomiska situation till följd av restriktioner som påverkat arbetsmarknaden 
bidrar till att barnen hamnar i en annan ekonomisk verklighet. Mycket tyder på att våld i 
hemmet ökar när vi inte längre är på arbetsplatsen i lika hög grad, och man förväntar sig 
också att fler föräldrar kanske kommer att skilja sig.  
 
Allt detta är ju stora händelser i ungas liv som det är, om vi lägger till den sociala 
distanseringen och ensamheten och oron inför framtiden och det kunskapstapp som många 
barn och elever drabbats av så finns det anledning att agera för att stötta barn och ungdomar.  
 
Civilsamhällsorganisationerna har arbetat för att lyfta ungas röster under pandemin.  
Kraftbyrån överlämnar i sina slutsatser en del uppmaningar till kommunerna som bland annat 
handlar om att utveckla och ge resurser till verksamheter som arbetar med ungas psykiska 
ohälsa och att ha ett tydligt jämställdhets- och ungdomsperspektiv i kommunala insatser.  
 
Kommunen har ett stort ansvar för att på alla möjliga sätt underlätta, stötta och hjälpa barn 
och ungdomar i Huddinge, att främja deras hälsa och framtidstro och att säkerställa att de får 
de kunskaper som de har rätt till. 
 
Mot bakgrund av ovanstående vill jag fråga följande: 
 

• Vilka insatser planerar kommunen för att motverka barn och ungas ensamhet och 
möjliggöra en smittsäker och meningsfull fritid under pandemin? 

• Har kommunen en plan för hur man ska hantera ungas växande psykiska ohälsa under 
pandemin och i så fall vad innebär den? 

• Finns det en beredskap för hur det ökade våldet och konflikterna i hemmet under 
pandemin påverkar barnen? 

• Finns det en plan för hur kommunen ska säkerställa att alla barn och elever får de 
kunskaper som de har rätt till och motverka stora kunskapstapp under pandemin? 

 
För Socialdemokraterna 
 
Sara Heelge Vikmång  

 
4 https://www.bris.se/globalassets/pdf/rapporter/bris_ar_2020_webb_low.pdf 
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Kommunfullmäktige 

Svar på interpellation till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) om ungas utsatthet i Huddinge under covid-19-
pandemin 
 
Med hänvisning till paragraf 35 i Huddinge kommuns arbetsordning har 
interpellationen överlämnats för besvarande till Eva Carlsson-Paulsen (M), 
ordförande i socialnämnden. 
 
Huddinge kommun arbetar systematiskt och evidensbaserat för att tidigt 
förebygga missbruk, våld och främja psykisk hälsa. Preventionsarbetet har ett 
särskilt fokus på barn och unga där skyddsfaktorerna trygga familjerelationer och 
främjande av skolframgång prioriteras. De övergripande målen är att nyttjande 
av alkohol, narkotika, doping, tobak och spel (ANDTS) ska minska, våld i nära 
relationer (VINR) ska upphöra och att den psykiska hälsan främjas. Det är svårt 
att i dagsläget göra en kvalificerad analys av pandemins långsiktiga påverkan på 
olika grupper men det troliga är att den ökar risken för utsatthet. Man ser ännu 
ingen direkt ökning av volymerna kopplat till pandemin men antar att den 
genererar en så kallad vårdskuld och rustar sig för att kunna hantera större 
volymer.  

En stor del av den kommunala verksamheten har i hög grad påverkats av 
pandemin och medföljande restriktioner. Samtliga förvaltningar har verkat för 
normalisering och i möjligaste mån ställt om istället för att ställa in. Flertalet 
verksamheter har tack vare ett flexibelt förhållningssätt och nytänkande varit 
tillgängliga och öppna, om än under ändrade former, under i stort sett hela 2020 
och inledningen av 2021. Tack vare detta har barn och unga trots rådande 
restriktioner kunnat fortsätta sin utbildning och ta del av kultur- och 
fritidsaktiviteter i kommunen, något som haft en trygghetsskapande påverkan. I 
verksamheter där medarbetare dagligen möter barn och unga har man haft en 
dialog med dem kring vad som händer, vad det betyder för var och en, men 
samtidigt försökt att ha ett “efter pandemi”-perspektiv. Just framtidstro har setts 
som viktigt. 
 

Vilka insatser planerar kommunen för att motverka barn och ungas ensamhet och 
möjliggöra en smittsäker och meningsfull fritid under pandemin?  

Kultur- och fritidsförvaltningen bär det främsta ansvaret för att ge 
förutsättningar till en meningsfull fritid för barn och unga men även barn- och 
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utbildningsförvaltningen och gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen är 
viktiga delar av samhällets stöd. Barn- och utbildningsförvaltningens inställning 
är att skolverksamheten, där också fritidshemmet ingår, ska vara öppen och 
tillgänglig i mesta möjliga mån för att ge ett konstruktivt sammanhang. Stängning 
har endast skett på rekommendation av Smittskydd Sthlm. Gymnasieskolornas 
elevhälsa arbetar aktivt för att elever som har behov av det ska kunna vara i 
skolan under hela skoldagar och eleverna har kopplats mot andra elever i 
studiegrupper för att skapa relationer. Skolor och fritidshem har skapat 
förutsättningar för smittsäkra miljöer med avstånd, god ventilation, handsprit, 
utökad städning och tillgänglig skyddsutrustning för de som haft behov av det, 
samt förlagt verksamheten utomhus när så varit möjligt.  

Kultur- och fritidsförvaltningens verksamheter har effektivt ställts om och 
utvecklats för att skapa trygghet och kontinuitet samt möta den ökade 
efterfrågan. Sedan mars 2020 har verksamheten på fritidsgårdar bedrivits 
mestadels utomhus, oavsett väder. Erfarenheten ifrån pandemiåret är att den 
“kommunala närvaron” är viktig, inte bara för barn och unga utan för alla boende 
i ett område.  

Sommaren 2020 etablerades gemensamma utomhustorg med hjälp av konstgräs 
och möblemang i Skogås, Vårby och i Flemingsbergsparken inom ramen för en ny 
förvaltningsgemensam satsning med syfte att erbjuda kostnadsfria lovaktiviteter 
för barn och unga i socioekonomiskt utsatta områden. Mobila fritidsledare var 
ute till 24.00 alla dagar i veckan och hade fokus på att genomföra aktiviteter som 
fotboll och grillning men även ha samtal med de ungdomar de mötte. 
Sommartorgen och de mobila fritidsledarna kommer att finnas även under 2021. 

Under pandemin har efterfrågan på aktiviteter utomhus ökat markant, vilket 
bland annat har mötts av utökade öppettider hos Rådsparken och tänd belysning 
på fotbollsplaner för att möjliggöra fysisk aktivitet och spontanidrott på trygga 
platser. Fysisk aktivitet ger många hälsovinster hos barn och ungdomar, bland 
annat underlättar motorisk träning inlärning. Under 2021 genomförs Friluftslivets 
år, en nationell kampanj som uppmärksammas genom olika aktiviteter i den egna 
verksamheten och genom samverkan med friluftsorganisationer.  

Biblioteksverksamheten har ställt om genom att erbjuda nya typer av 
bibliotekstjänster, som exempelvis innebär möjlighet till avhämtning och 
hemkörning av medier, att det digitala utbudet utökats, lånetider förlängts samt 
att digitalt programutbud och utomhusprogram erbjuds. 

Den digitala verksamheten, som under året har varit ett av de viktigaste 
målområdena för ungdomsverksamheten, har utvecklats i en betydligt snabbare 
takt än planerat. Inom ramen för denna erbjuds yoga, fysisk träning, 
författarbesök, konserter, tävlingar, konstverkstad, e-sport, en digital talangjakt 
och mycket mer. Tillsammans med kulturföreningar har förvaltningen sänt flera 
digitala konserter och kulturprogram för såväl vuxna som barn och familj. 

Ytterligare insatser för 2021 finns att läsa i kultur- och fritidsnämndens 
verksamhetsplan och kommer utgå från de lärdomar som drogs av att anordna 
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smittsäkra och meningsfulla aktiviteter för barn och unga under föregående år.  
 
Har kommunen en plan för hur man ska hantera ungas växande psykiska ohälsa 
under pandemin och i så fall vad innebär den?  

Psykisk ohälsa och ANDTS är två av individ- och familjeomsorgen, IFOs, tre 
huvudfrågor och förvaltningen arbetar ständigt med att utveckla metoder, 
samverkar med relevanta aktörer och eftersträvar att komma in i familjer med 
tidigt stöd. Målet är att vara en lättillgänglig socialtjänst där tidiga insatser ges 
för att förhindra att problemen blir för stora. Verksamheten har ett särskilt fokus 
på barn och unga och man har från början av pandemin månat om att finnas 
tillgängliga med stöd och insatser. 

Där det är möjligt erbjuds digitala möten, bl a samtal med familjecentralernas 
kuratorer, digitala ABC-grupper och en kommande stödchatt där barn och unga 
kan chatta anonymt med fältare från förebyggarenheten. Med UPH-medel 
(Uppdrag psykisk hälsa) har bland annat familjecentraler och IPS-arbetet (metod 
för att arbeta med unga vuxna med psykisk ohälsa) förstärkts. Fyra 
föräldrarådgivare som arbetar på Annerstaskolan och Vårby skolor har anställts 
och ytterligare två kommer anställas under 2021 för att arbeta i Skogås skolor. 

Grundskolorna har ett implementerat och gängse arbete med rutiner för att 
identifiera och fånga upp elever med psykisk ohälsa, samt att sätta in åtgärder. 
Detta sker inom ramen för elevhälsans arbete på varje skola och innefattar 
samverkansrutiner med socialförvaltningen, ett samarbete som är viktigt för att 
möjliggöra genomförande av åtgärder i enskilda ärenden. 

I gymnasiet arbetar elevhälsan, tillsammans med mentorer och pedagoger, brett 
för att skapa kontakt och dialog med elever för att motverka psykisk ohälsa och 
skapa förutsättningar för varje elevs lärande. Exempelvis har elever med behov 
kunnat vara i skolan under hela skoldagar och elever har kopplats mot andra 
elever i studiegrupper för att skapa relationer. Vid varje misstanke eller 
indikation på att en elev far illa utreder och agerar elevhälsan och skolan, och 
skolan gör orosanmälan. 

Inom ramen för det kommunala aktivitetsansvaret har resurser förstärkts för 
mötet med unga som vare sig arbetar eller studerar. En socionom med 
erfarenhet av arbete med unga vuxna förväntas fånga upp tecken på psykisk 
ohälsa och vid behov lotsa till professionellt stöd. Inom Samordningsförbundet 
Huddinge Botkyrka Salem kommer ett ettårigt försöksprojekt att genomföras 
med planerad start i juni för att fånga upp unga vuxna med tecken på psykisk 
ohälsa och även här lotsa till rätt insatser och stöd. 
 
Finns det en beredskap för hur det ökade våldet och konflikterna i hemmet under 
pandemin påverkar barnen? 

Våld i nära relation är en av Individ- och familjeomsorgens, IFO, tre huvudfrågor 
och man arbetar ständigt med att utveckla metoder, samverka med relevanta 
aktörer och eftersträvar att tidigt ge stöd för familjer. Föräldrarådgivare har 
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anställts med målsättningen att tidigt komma i kontakt med föräldrar och att 
vara en länk mellan föräldrar, skola och socialtjänst. Satsningen har fallit väl ut 
och under år 2021 kommer ytterligare föräldrarådgivare anställas. 

Oro och otrygghet hos grundskole- och gymnasieelever fångas upp inom ramen 
för gängse rutiner och arbetssätt, vilket innefattar tydliga kontaktytor och dialog 
med elever samt samverkansrutiner med socialförvaltningen. Vid misstanke eller 
indikation på att en elev far illa utreder och agerar skolan samt gör en så kallad 
orosanmälan till socialtjänsten. Även kultur- och fritidsförvaltningen har 
upparbetade rutiner i samarbete med socialförvaltningen och kontaktar 
socialtjänsten om man fångar upp orossignaler.  
 
Finns det en plan för hur kommunen ska säkerställa att alla barn och elever får de 
kunskaper som de har rätt till och motverka stora kunskapstapp under pandemin?  

Grundskolorna har under hela perioden varit mycket restriktiva med fjärr- och 
distansundervisning och elever med behov av särskilt stöd har i så hög grad som 
möjligt givits närundervisning. Insatser i form av lovskola och extra satsningar 
utifrån den s.k. skolmiljarden kommer att genomföras, detta omfattar olika 
former av insatser för elever i åk 6-9 som inte bedöms klara kunskapskraven.  

För att kunna samordna och vara ett stöd i anordnandet av lovskola genomförs 
en behovskartläggning av elever i åk 8 och 9 som riskerar att inte uppnå 
gymnasiebehörighet, dessutom kartläggs förekomsten av elever i behov av 
utökad lovskola. Kartläggningen planeras vara färdigställd i slutet av april.  

Betygsresultaten i årskurs 9 avseende meritvärde ökade från 219 till 222 från 
vårterminen 2020 till höstterminen 2020 (julbetygen). Detta ger en indikation om 
att meritvärdet bibehålls, eller kommer att öka, i kommande jämförelse mellan 
vårterminen 2020 och vårterminen 2021. Förvaltningen bedömer därför att 
elevernas kunskapsprogression på övergripande nivå ännu inte har påverkats 
nämnvärt av pandemin. 

Gymnasieskolornas systematiska kvalitetsarbete är en viktig del i att säkerställa 
att elever når kunskaper och mål som de strävar mot. Samtliga gymnasieskolor 
har anpassat sin undervisning, pedagogik och didaktik till de förutsättningarna 
som funnits sedan mars 2020 och alla kunskapsmoment som ingår i 
utbildningarna utförs. Elever som har behov av stöd eller extra stöd får det och 
förutsättningar har skapats för de som har behov av att vara i skolan under hela 
skoldagen. Medel som tillskjutits av staten genom skolmiljarden används för att 
ge ytterligare punktinsatser till förmån för att motverka kunskapstapp och så 
långt det går säkerställa att alla elever tar examen med behörighet för vidare 
studier. 
 

 

Eva Carlsson-Paulsen (M) 
Ordförande i socialnämnden 
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Ärende 9: Årsredovisning för 2019 

 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige:  
1. Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 17 mars 2021 
godkänns. 
2. Av 2020 års resultat avsätts 26,8 mnkr till kommunens 
resultatutjämningsreserv.  
3. Över- och underskott i nämndernas driftbudget 2020 överförs enligt 
tabell 2 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 
mars 2021 och redovisas under eget kapital.  
4. Överföringar av ej utnyttjad inveteringsram för nämnderna år 2020 med 
motsvarande tillägg till investeringsbudgeten för 2021, godkänns enligt 
tabell 3 i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 17 
mars 2021.  
5. Måluppfyllelsen för Bra att leva och bo, God omsorg för individen, 
Utbildning med hög kvalitet, Ekosystem i balans, Fler i jobb, Attraktiv 
arbetsgivare och Sund ekonomi bedöms som godtagbara. 

 
Inledning 
För att en modell med mätbara mål och bedömning av måluppfyllelse ska 
vara relevant för en årsredovisning måste det finnas aktuella siffror som 
legitimerar den bedömning som görs av måluppfyllelsen. I denna 
årsredovisning saknas på ett stort antal områden mätbara belägg för den 
måluppfyllelse som har bedömts. Dessutom har man i ett två av fallen 
bedömt måluppfyllelsen som god trots att bara hälften av delmålen 
bedöms ha en god måluppfyllelse under dessa mål. Det är svårt att se 
detta som annat än en glädjekalkyl.  
 
Bra att leva och bo 
Trots att endast hälften av de 10 delmålen under Bra att leva och bo 
uppskattas ha en god måluppfyllelse. Bland de mål som endast har en 
godtagbar måluppfyllelse finns viktiga delmål som Ökad trivsel och 



trygghet i Huddinges områden, Ökat bostadsbyggande och Förbättrad 
infrastruktur. Bland målen som har en god måluppfyllelse återfinns 
däremot de för den borgerliga minoritetskoalitionen ideologiskt viktiga 
målen Ökad valfrihet och Successivt minskat skatteuttag. Det är tydligt 
vad man från den borgerliga minoritetskoalitionens sida prioriterar att 
åstadkomma med sin politik och att det inte är välfärdssatsningar som står 
i centrum.  
 
Vi vill också uppmärksamma att aktuella siffror för 2020 saknas i många 
av de tabeller som ska utvärdera arbetet inom Bra att leva och bo. 
Exempelvis gör man bedömningen att måluppfyllelsen för Ökad 
delaktighet har varit god under året trots att samtliga tabeller på området 
saknar siffror för 2020.  
 
Tidigare har byggtakten i Huddinge kommun varit relativt hög. Vi förstår att 
det är av tekniska orsaker som man inte räknar att det 2020 färdigställts 
några bostäder inom influensområdet för Spårväg syd (i enlighet med 
Sverigeförhandlingen). Samtidigt menar vi att det är anmärkningsvärt att 
Huddinge kommun under det gångna året inte färdigställt några 
hyresrätter alls. Även för 2018 och 2019 har färre hyresrätter än 
bostadsrätter färdigställts. Vänsterpartiet vill ha ett Huddinge för alla och 
där alla har råd att bo. I den aspekten är hyresrätter en bättre lösning än 
bostadsrätter. De ökar också rörligheten på bostadsmarknaden betydligt 
mer än hyresrätter.  
 
En fråga som prioriteras, åtminstone i ord, från den borgerliga 
minoritetskoalitionen, är tryggheten i Huddinge. Problemet är att det är 
svårt att fastställa hur man lyckats med måluppfyllelsen gällande Ökad 
trygghet i Huddinges områden eftersom aktuella siffror saknas i 
årsredovisningen.  
 
Utbildning med hög kvalitet 
Till att börja med måste det konstateras att det är imponerande att inte 
kunskapsresultaten för elever i årskurs 9 har sjunkit mer än de har under 
året med hänsyn till den pågående Coronapandemin som ställt särskilda 
krav på all skolundervisning. Dock ser vi fortfarande hur i högre 
utsträckning än pojkar är behöriga såväl till yrkesinriktade 
gymnasieutbildningar som till naturvetar- och teknikprogram. Denna 
snedvridning måste få ett slut. 
 
Under 2020 har också eleverna i årskurs 9, särskilt pojkarna, blivit allt mer 
missnöjda med sin skola. Det är ett ganska drastiskt tapp från 72,9 
procent till 65 procent. Huddinge kommun bör göra ansträngningar för att 
ta reda på orsaken till detta anmärkningsvärda tapp.  
 
Fler i jobb 



Den öppna arbetslösheten i Huddinge har ökat. Från 3,3 procent 2019 till 
5,2 procent 2020. Av de öppet arbetslösa är har männen ökat från 3,2 
procent 2019 till 5,5 procent 2020. Samma siffra för kvinnor har ökat från 
3,4 procent 2010 till 4,9 procent 2020. Högst öppen arbetslöshet enligt 
årsredovisningen har Vårby där den ökat från 6,5 procent 2019 till 10,1 
procent 2020. Detta är allvarligt och har naturligtvis till stor del med den 
pågående Coronapandemin att göra. Samtidigt menar vi att det är viktigt 
att kommunen vidtar starka åtgärder för att få människor tillbaka till en 
meningsfull sysselsättning, även om vi har förståelse för att detta kommer 
bli lättare när pandemin väl är över. Vi ser också att 
ungdomsarbetslösheten stigit från 2,8 procent 2019 till 4,1 procent 2020. 
 
God omsorg för individen 
Under detta mål finns endast två delmål. Trots att bara ett av dessa två 
utvärderas som att måluppfyllelsen är god har man valt att från 
kommunens sida betrakta måluppfyllelsen som god. Det mål som bedöms 
ha en god måluppfyllelse, Fler upplever god hälsa, har dessutom ingen 
statistik för 2020.  
 
Vi ser även en ganska stor minskning i nöjdheten bland brukarna av 
äldreomsorg i kommunen. Nöjdheten totalt sett har sjunkit från 77 procent 
2019 till 70 procent 2020. Bland kvinnorna har nöjdheten sjunkit från 78 
procent till 70 procent och bland männen har den sjunkit från 74 procent 
till 70 procent. Även brukarna av hemtjänst i kommunen har blivit mindre 
nöjda även om minskningen där är mindre (82 procent 2019 jämfört med 
21 procent 2020). 
 
Ekosystem i balans 
Vi kan börja med att konstatera att det är positivt att andelen fordon med 
förnyelsebara drivmedel i kommunens fordonsflotta ökat till 30,5 procent, 
även om vi kan tycka att förändringstakten borde vara högre, ställa högre 
krav och ha högre mål. Detta är en fråga där Huddinge kommun har 100 
procent rådighet och då skulle en omställning kunna gå betydligt 
snabbare. Vi kan också konstatera, med viss förvåning, att 
koldioxidutsläppen från kommunens tjänsteresor sett i kilo/anställd inte 
minskat mer under 2020 trots att det varit i stort sett omöjligt att företa 
några tjänsteresor. Trots detta ligger nivån på 75 kilo/anställd. Dock 
vänder detta för första gången sedan 2017 en trend där utsläppen från 
tjänsteresor stadigt ökat.  
 
Det är glädjande att se att fosforhalterna i samtliga sjöar i kommunen utom 
Långsjön har minskat under året. Minskningarna är blygsamma men såväl 
i Trehörningen som Orlången, Magelungen och Dreviken har 
fosforhalterna minskat. I Dreviken med hela 11 mikrogram per liter. 
 
Den totala andelen ekologiska livsmedel i kommunala verksamheter har 



under 2020 minskat från 39,6 procent till 36,7 procent. Detta är en relativt 
liten avvikelse men det bör poängteras att det är en utveckling åt fel håll.  
 
Attraktiv arbetsgivare 
Den totala sjukfrånvaron har ökat under 2020, såväl bland kvinnor som 
bland män. Totalt har den ökat från 7,9 procent 2019 till 10,1 procent 
2020. Detta beror nog till stor del, som förvaltningen själva påpekar, på 
pandemin. Samtidigt är det naturligtvis oroande läsning. Vi kan dock 
konstatera att långtidssjukskrivningen sjunker, framförallt bland kvinnor. 
Det gläder oss eftersom vi från Vänsterpartiets sida under många år har 
lyft kvinnors långtidssjukskrivningar och generella sjukfrånvaro som ett 
problem som kommunen måste komma till rätta med.  
 
Sund ekonomi 
Åresredovisningen bedömer måluppfyllelsen för målet om sund ekonomi 
som god. Detta trots att den ekonomiska politik som förs i kommunen på 
ett tydligt sätt påverkar kvaliteten i kommunens verksamheter. Huddinge 
kommun finansierar satsningar genom att dubbelbeskatta hyresgästerna i 
allmännyttan. Dessutom sänks skatten och så kallade effektiviseringar 
görs som har väckt så starka reaktioner bland Huddingeborna att den 
borgerliga minoritetskoalitionen till och med ibland fått backa från sin egen 
politik, nu senast i fråga om den kommunala hemtjänsten. Man skriver 
också att det är en förbättringspotential att intensifiera arbetet med miljö- 
och klimatstrategin. Samtidigt har den borgerliga minoritetskoalitionen vid 
upprepade tillfällen röstat emot skarpa förslag i kommunfullmäktige som 
skulle hjälpa till att intensifiera detta arbete. Vidare skriver man att man 
avser fortsätta att titta på och lära sig av kommuner som kan leverera 
samma välfärd till en lägre kostnad. Det är uppenbart att 
kommunledningen har en viss fartblindhet på detta område för att kunna 
motivera sina skattesänkningar. Annars hade man inte tagit strid på det 
sätt man gjort för att spara småpengar här och där i kommunens 
verksamheter. Besparingar som i samtliga fall leder till väsentligt sämre 
eller alternativt total avsaknad av välfärd på vissa områden.  
 
 
Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Britt Björneke  Olov Hamilton 
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PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 9: Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Närheten till grönområden, 

badplatser och parker är uppskattat av många kommuninvånare och besökare. Det unika 

läget med närheten till storstadens möjligheter och förortskommunens småstadskänsla och 

den biologiska mångfald som Huddinges många naturreservat bidrar till ska vi ta hand om, 

värna om och utveckla.   

Mycket gott arbete utförs i Huddinges verksamheter varje dag av engagerade medarbetare 

och chefer. Vi ser hur förvaltningarna arbetar målmedvetet med att stödja och ständigt 

förbättra verksamheten, men givet att Huddinge kommun har styrts av en moderatledd 

koalition de senaste 15 åren är det också koalitionens politik och koalitionens budget som 

ligger till grund för verksamheternas arbete. Vi hade ett eget förslag till mål och budget 2020 

som hade gett verksamheterna andra och bättre förutsättningar. 

Enligt årsredovisningen uppgick resultatet för den kommunala koncernen 2020 till 574 mnkr, 

det vill säga 270 mnkr över budgeterat resultat. Detta överskott har sedan bland annat 

använts för att sänka skatten 2021 med 10 öre vilket motsvarar cirka 27 mnkr. 

Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år och har lett 

till en av de lägsta lärartätheterna i Sverige för grundskolan, stora barngrupper i förskolan, 

många timvikarier inom äldreomsorgen och stora skillnader mellan våra olika 

bostadsområden. Huddinge kommun har dessutom bland den högsta sjukfrånvaron i länet 

och har toppat listan i många år.  

Huddinge behöver en ny färdriktning. Där välfärdens resurser går till välfärden och där vi 

värnar om vår natur och vårt klimat. Tryggheten för våra äldre och för Huddinges barn och 

ungdomar börjar med tryggheten för vår personal. 

Vi ser positivt på den nya styrmodellen och den nya processen för arbetet med mål- och 

budget som implementerades 2020. Vår förhoppning är att detta nya arbetssätt ska ge 



förvaltningarna bättre möjligheter och tydligare direktiv för att kunna driva de projekt som 

politiken beslutat om. Det är också positivt att vi har en bra dialog kring genomförandet av 

politiska möten. Vidare är det bra att vi tagit fram en ny godstrafikplan givet att både 

Stockholmregionen och Huddinge växer och att kraven på ett hållbart och välfungerande 

transportsystem därmed ökar.  

Ekonomin är jämställd och hållbar 

För oss är en hållbar ekonomi en förutsättning för dagens och framtidens välfärd och ett 

starkare samhälle. Det innebär att välfärden och tryggheten går före sänkta skatter, 

utförsäljningar och privatiseringar.  

Vi måste ta ansvar för vår och våra barns framtid, det gör vi genom att bygga ett starkt 

samhälle som ska hålla i generationer efter oss. Vi motsätter oss därför målet om ett 

successivt minskat skatteuttag, då vi ser stora behov i kommunens verksamheter. Varje 

skattekrona ska användas på bästa sätt och nämnderna ska sträva efter en effektiv 

resursanvändning. Det lägger grunden för att förstärka viktiga verksamheter och förbättra 

trygghet och villkor för personalen.  

Huddingeborna ska ha makt över sitt eget liv och möjlighet till valfrihet inom vissa 

verksamheter. För oss innebär valfrihet möjlighet att välja mellan olika inriktningar och 

möjlighet att själv bestämma över insatser i till exempel hemtjänsten, men det är inte samma 

sak som att hälften av alla tillkommande skattefinansierade verksamheter och lokaler ska 

byggas och drivas i privat regi.  

Huddinges invånare ska ha möjlighet att välja, men inte på bekostnad av att kommunen 

förlorar rådighet över sina kärnverksamheter. 

Huddinge kommun är en attraktiv arbetsgivare 

Personalen är kommunens viktigaste resurs och de gör ett viktigt arbete. De ska ha goda och 

trygga förutsättningar. Heltid ska vara en norm och deltid ska vara en möjlighet och fler ska 

erbjudas tillsvidareanställningar. Kommunen ska ställa höga och tydliga krav på arbetsvillkor – 

även i privata verksamheter som finansieras av kommunens skattemedel.  

Antal årsarbetare i kommunen är lägre år 2020 jämfört med de senaste åren. Kommunens 

totala sjukfrånvaro har ökat med anledning av pandemin. Det är den korta sjukfrånvaron som 

ökat, medan den längsta sjukfrånvaron har minskat. Detta i kombination med ett lägre utfall i 

lönerörelsen är personalkostnadsökningen på 1,2 procent lägre jämfört med de senaste åren. 

Men allt går inte att förklara genom att peka på pandemin. Sjukfrånvaron i Huddinge har de 

senaste åren varit den högsta i länet och en av de högsta i landet. Personalen inom förskolan, 



skolan och äldreomsorgen är särskilt drabbade. Arbetet för att öka frisknärvaron och minska 

sjuktalen måste därför intensifieras. För få vikarier riskerar att spä på problemen ytterligare.  

Sjukfrånvaron har dock ökat för alla nämnder utom kommunstyrelsen och bygglov- och 

tillsynsnämnden givet pandemin. Detta givet att medarbetare där i hög utsträckning har 

kunnat arbeta hemifrån. Det ger enligt oss en tydlig bild av hur pandemin och personalen 

arbetsförhållanden påverkat tjänstepersoner kontra arbetare i kommunen.  

Vi vet vidare att det främst är kvinnor – ofta utrikes födda, som arbetar inom arbetaryrken 

som har otrygga anställningar och som arbetar under ofrivillig deltid.  Socialdemokraterna 

driver därför frågan om rätten till heltid, vilket vi kommer fortsätta att göra. Rätten till heltid 

är inte bara är en arbetskvalitetsfråga utan också i allra högsta grad en jämställdhetsfråga. 

Ett växande Huddinge med fler jobb och företag 

Vi var tidigt ute under 2020 med att påpeka att extra insatser behövde göras för att 

upprätthålla och stötta Huddinges näringsliv under pandemin.  Det är bra att vi med ett brett 

politiskt samarbete har kunnat föreslå och genomföra insatser så som förenklad tillsyn och 

tillstånd, underlättande av företagens likviditet, stärkt kommunal service och information, 

rådgivning, nedkortade betaltider till leverantörer och uppskjutna årliga tillsynsavgifter - för 

att minska de negativa effekterna för näringslivet under coronapandemin.  

Det saknas dock uppgift i årsredovisningen om såväl antalet tillskapade jobb under 2020 som 

arbetsplatskvot för året. Det saknas också information om andelen nystartade företag per 

1000 invånare samt företagarnas betyg på kommunens service (NKI). 

Gällande arbetslösheten har människors möjlighet till egen försörjning påverkats i hela landet 

på grund av coronapandemin. Det oroar oss dock att skillnaden mellan ökningen av arbetslösa 

mellan 18-64 år i exempelvis Stuvsta-Snättringe och Vårby är så stora. 2019 var 

arbetslösheten i Stuvsta-Snättringe 1,5 procent och har under 2020 ökat till 2,5 – och i Vårby 

var arbetslösheten 2019 6,5 procent för att 2020 ligga på 10,1.  

I årsrapporten kan vi vidare läsa att arbetslösheten i Huddinge har ökat mer än i länet, vilket 

kan bero på att en större andel Huddingebor varit anställda i särskilt drabbade branscher 

och/eller haft osäkrare anställningsformer än genomsnittsmedborgaren i länet. 

Återstarta Huddinge med offentliga investeringar 

När Sverige och Huddinge återstartas efter krisen ska det göras genom gröna investeringar 

och mer resurser till välfärden. Vi menar att kommunen ska bedriva ett långsiktigt och 

strategiskt arbete med breda överenskommelser för att få de nödvändiga 



infrastrukturinvesteringar i väg och spår som behövs. Särskilt viktiga satsningar är Spårväg syd, 

Tvärförbindelse Södertörn och Bytesplats Flemingsberg 

Detta gäller även när vi bygger och planerar för kommunens verksamheter och dess lokaler.  

Det är positivt att Huddinge Samhällsfastigheter AB har färdigställt Glömstaskolan F-3, det är 

också bra att vi fått till ombyggnad av Tomtbergaskolan.  

Vi är dock kritiska till att kommunalt finansierade och planerade verksamheter så som det 

särskilda boende och förskoleverksamheten i kvarteret Bildhuggaren i allra sista stund, när 

byggnaderna uppförs och verksamheten planerar för att flytta in till sommaren, får ändrade 

förutsättningar till att istället bedrivas i privat regi. 

Alla elever ska nå kunskapskraven 

Vi delar inte bedömningen att grundeskolenämndens måluppfyllelse ska anses vara god. 

Vad gäller grundskolorna så har meritvärdet för eleverna i årskurs 9 ökat, detta på grund av att 

pojkarnas reslutat har blivit bättre. Detta är bra då de i regel haft sämre resultat än flickorna. 

Det är oroande att pararellt med ökande meritvärden så sjunker antalet skolelever som klarar 

kunskapskraven. Det är alltså färre elever som går ut med godkända betyg i alla ämnen, vilket 

är grundskolenämndens viktigaste mål. 

Andelen elever som uppnår behörighet till gymnasieskolans yrkesprogram minskar 2020. Det 

är andra året i rad som yrkesbehörigheten minskar samtidigt som meritvärdet ökar. Därtill har 

skillnaden mellan den skolenheten med lägst resultat och den skolenheten med högst resultat 

ökat. 

Vi vet att pandemin påverkar alla kommunens verksamheter, men vi noterar också att 

problemen i Huddinges skolor har funnits under flera år, likaså den höga sjukfrånvaron bland 

personalen. Grunskolenämnden går återigen med stort överskott samtidigt som det inte har 

tagits in tillräckligt med vikarier för att säkra upp personalbehovet. Detta resulterar i mer 

pengar i kassan för kommunen men mindre stöd för elever och personal som får springa 

dubbelt så fort.  

När det gäller kommunens förskolor så minskar andelen inskrivna barn i vissa geografiska 

områden, detta innebär med andra ord att de barnen som kanske allra mest skulle vara i behov 

av förskolan är där minst. På flera enheter är det också stora barngrupper. Det som å andra 

sidan är positivt är att förvaltningen har påbörjat ett arbete med att inkludera dessa barn i 

förskolan genom att bland annat satsa på fler öppna förskolor. Det är också tydligt att 

utbildningsnivån bland förskolepersonalen är relativt låg, cirka hälften av all personal i förskolan 



idag står utan adekvat utbildning. Vi ser dock att mycket bra arbete pågår i förskolan och vi är 

positiva till det breda samarbete som vi ofta ser i förskolenämnden.  

Huddinge ska vara en jämlik och jämställd kommun där invånarna är delaktiga i 

samhällsutvecklingen 

Det görs mycket bra inom kommunen för att skapa ökad delaktighet för Huddinges invånare. 

Det är en viktig del av demokratin som speglar kommunens uppdrag att vara till och finnas 

tillgänglig för alla medborgare. Vi ser dock att invånarnas förtroende för kommunen – även om 

det är marginellt – har sjunkit de senaste åren. Kvinnor som tidigare haft rätt högt förtroende 

för kommunen har idag ett lägre förtroende än på 4 år. Samtidigt kan vi se att mäns förtroende 

ligger kvar och dessutom har ökat en aning.  

Även i måluppfyllelsen om ökad jämlikhet kan vi se att kvinnors resultat i andelen invånare som 

under året känt sig utsatta för diskriminering, trakasseri eller mobbing ligger kvar samt har ökat 

sedan 2012. Männens resultat i samma kategori är desto lägre och har också minskat sedan 

föregående mätning. 

För att kommunen ska bli mer jämlik och utvecklas på bästa sätt måste kvinnor och män ha 

lika möjligheter och rättigheter. Detta kan te sig självklart men vi vet att extra beaktande 

exempelvis måste tas när nya promenadsträckor planeras och att tillräcklig belysning då 

måste finnas. Segregationen och ojämlikheten i kommunen måste också minska för att fler 

människor ska känna sig trygga och ha tillit till sitt bostadsområde och samhälle i stort.  

En äldreomsorg av hög kvalitet 

Coronapandemin har blottat de brister som funnits inom äldreomsorgen under en lång tid. 

Det är ett svårt bemanningsläge och många har vikariat eller deltidsanställningar och behovet 

av rätt kompetens och trygga anställningar har blivit tydliga.  

Vi kommer se en ökning av antalet äldre i Storstockholm och i Huddinge. Bara de kommande 

10 åren beräknas antalet äldre över 80 år öka med 40 procent i vår region. Huddinge måste 

därför planera för såväl fler äldreboenden som för en fungerande personalförsörjning.  

I årsredovisningen kan vi se att resultatet för måluppfyllelsen om att fler ska uppleva god vård 

och omsorg har försämrats. Andelen brukare som är nöjda med äldreboendet är signifikant 

lägre än för 2019, och följer en negativ trend sedan 2018. Främst är det kunder som bor på 

externa boenden som bidrar till det låga resultatet där andelen positiva svar var 62 procent. 

För kunder som bor på boenden drivna i kommunal regi är andelen positiva svar 74 procent. 

Huddinges resultat som helhet tillhör därför de lägsta i länet och i landet. Detta är en oroande 

utveckling. 



Utöver detta så möttes vi i november 2020 av att den styrande koalitionen lade fram ett 

förslag om att avveckla den kommunala hemtjänsten, detta trots att den kommunala 

hemtjänsten har en omfattande verksamhet i kommunens alla delar med över 700 brukare 

och cirka 160 anställda, vilket gör kommunens egen regi till den mest populära utföraren. 

Beslutet överklagades bland annat av oss socialdemokrater till förvaltningsrätten då vi ansåg 

att beslutet tagits på ett felaktigt sätt. Vi är mycket glada över att förvaltningsrätten upphävde 

nämndens beslut. Vi beklagar att den moderatledda koalitionens privatiseringsagenda gått 

före ambitioner om valfriheten och att höja kvalitén på vård- och omsorg inom den egna 

regin. 

Vår förhoppning är att vi nu kan blicka framåt och diskutera hur vi kan avskaffa minutscheman, få 

ner antalet timanställda, och skapa en större trygghet för våra äldre genom en fast 

omsorgskontakt och bättre villkor för de anställda. 

Med fler äldre i befolkningen behöver äldreomsorgen byggas ut för att möta behoven. Det 

försvårar planeringen av nya platser och att få en god organisation inom särskilt boende att 

kommunfullmäktige dessutom har tagit beslut om att häften av all tillkommande 

skattefinansierad verksamhet ska drivas i privat regi och att Lagen om valfrihetssystem (LOV) 

ska gälla inom särskilt boende.  

Konsekvenserna riskerar att bli tomma platser på vissa avdelningar inom den egna regin med 

sämre bemanning som följd och därigenom en sämre kvalitet för den äldre. Privata aktörer, 

till skillnad från kommunal verksamhet, kommer också att eftersträva ekonomiska vinster och 

vinstjakten riskerar att gå ut över kvaliteten för de äldre. 

Huddinge ska vara en trygg kommun där människor har råd med en bostad 
Det är bra att Huddinge kommun satsar på ett ökat bostadsbyggande, däremot står vi inte 

bakom den moderatledda koalitionens visioner om att prioritera äganderätter före 

hyresrätter. Jämfört med länet har Huddinge färre hyresrätter och fler äganderätter. 

Huddinge har en högre andel trångbodda hushåll än snittet i Stockholms län. Flest trångbodda 

hushåll har Flemingsberg och Vårby. Vi konstaterar att byggtakten 2020 är alltför låg. 

Att den moderatledda koalitionen prioriterar bostadsrätter i så hög grad ger resultat i 

årsredovisningen där vi kan läsa att bostadsrätterna ökade med 73% år 2018, 78% år 2019 

och 0% år 2020, motsvarande siffror för hyresrätterna är 27% år 2018, 0% år 2019 och 0% år 

2020.  

Det är idag väldigt svårt att få tag i en hyreslägenhet, vilket bland annat medför att unga inte 

kan flytta hemifrån, trångboddheten breder ut sig och äldre som vill bo mindre och sänka sina 



boendekostnader får svårt att flytta från sin villa. Kötiden i Huddinge för en hyresrätt är över 

nio år och en betydande del av hushållen saknar idag tillräcklig inkomst för att kunna flytta in i 

en nyproducerad hyresrätt. Länsstyrelsen har pekat på att det totala antalet lägenheter i länet 

med lägre hyra minskar, de varnar också för att utförsäljningar av allmännyttans bostäder leder 

till att andelen minskar. Vi socialdemokrater anser därför att kommunen inte ska sälja ut 

allmännyttans bostäder utan att vi istället måste öka byggtakten för hyresrätter.  

Ett växande civilsamhälle och ett starkt föreningsliv 

 Alla Huddingebor, oavsett bakgrund och var i kommunen man bor, ska ha möjlighet att ta del 

av ett rikt kultur- och fritidsutbud.  Konsten, kulturen, idrotten och föreningslivet bidrar till att 

skapa ett rikare samhälle att leva i. Ett starkt kultur- och föreningsliv är en förutsättning för ett 

levande och demokratiskt samhälle.  

Huddinges föreningsliv och civilsamhälle gör redan idag stora insatser för vårt gemensamma 

samhälle och invånare. Det är en kraft att ta tillvara på och värna om. Vi är därför övertygade 

att kommunen bör arbeta för ett närmare samarbete med civilsamhället, oavsett som det rör 

insatser för äldre, unga, nyanlända, eller för exempelvis idrottande eller lärande. När människor 

har trygga, inkluderande och engagerande platser att mötas på skapas en sammanhållning som 

är svår att få till på andra sätt.   

Hållbart Huddinge med ekosystem i balans 

Huddinge ska ha god vattenstatus i sjöar och vattendrag. Vi behöver därför tydliga åtgärder på 

kort och på lång sikt för att värna Huddinges sjöar, vattendrag och våtmarker så att 

miljökvalitetsnormerna kan uppnås.  Det är bra att vattenstatusen överlag inte har försämrats. 

Däremot ser vi ett behov av snabbare och bättre resultat och att vattenstatusen inte ska 

försämras i någon sjö, så som det nu gjort under 2020 bland annat i Orlången.  

Uppkomsten av dagvatten måste minimeras och det dagvatten som uppkommer ska tas om 

hand på ett sådant sätt att dess negativa påverkan minskar i enlighet med kommunens 

dagvattenstrategi. Dagvattnet bör utnyttjas som en resurs genom att synliggöra dagvattnet och 

på så sätt öka de pedagogiska, rekreativa och estetiska värdena, samt gynna den biologiska 

mångfalden. 

En rättvis omställning 

Alla Huddingebor kan bidra i klimatarbetet men för att lösa klimatkrisen måste vi agera 

gemensamt. Med smart stadsplanering och fortsatt arbete med ekosystemtjänster kan 

kommunen bidra till mer hållbara stadsmiljöer och minskade koldioxidutsläpp genom att 

underlätta för Huddingeborna, företag och verksamheter att göra klimatsmarta val. 

Det är positivt att energianvändningen i kommunens kommunala lokaler har gått ned. En viss 

del av detta bör dock gå att förklara genom coronapandemin och andelen hemmajobbare. 



Det är också positivt att andelen fordon som drivs av förnyelsebara medel har ökat och att 

koldioxidutsläppen från kommunens varutransporter har minskat.  

Antalet cyklister i förhållande till invånarantalet har ökat sedan föregående mätning från 17 

till 24 cyklister/1000 invånare. Troligtvis har coronapandemin även påverkat cyklingen under 

mätperioden. 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Protokollsanteckning

Ärende 9: Årsredovisning 2020 för Huddinge kommun

År 2020 var exceptionellt på många sätt och kommunens personal har lyckats göra ett
mycket bra jobb trots alla svårigheter. Vi behöver uppmärksamma de långsiktiga effekterna
av allt som händer både på ekonomin och verksamheten och vidta åtgärder i tid.

Kommunen redovisar stora överskott från föregående år. Det kan överlag förklaras med att
det statliga stöd kommunen fått inte har använts. Delar av det går att förklara med att
pengarna kommit sent på året, men det gäller dock inte alla pengar. Vi som opposition drev
tidigt under året att stödpengar måste komma ut i verksamheter skyndsamt så att de gör den
nytta som regeringen tänkt. Tyvärr valde den styrande koalitionen att vänta, vilket vi
beklagar.

Som ett exempel kan vi lyfta att förskolenämndens ekonomi gör ett överskott på 25 miljoner.
Det här beror delvis på att det är färre barn än planerat och delvis på grund av effekter av
Coronapandemin då till exempel statlig kompensation har betalats ut för sjuklöner. Det är
naturligtvis positivt att budgeterade pengar räcker men vi frågar oss om inte verksamheten
behövt dessa pengar för att upprätthålla kvaliteten i verksamheten under det här svåra året.

Ett annat tydligt exempel där delvis en annan slutsats går att dra är att socialnämnden gör
ett överskott på 38 miljoner. Människor har i viss mån undvikit att söka upp socialtjänsten då
man varit rädd för att smittas av Corona. Det positiva resultatet är bra på kort sikt men vi
måste vara beredda på att situationen kan förändras framöver i och med att vi i praktiken
bara skjutit behoven framför oss, vilket dessutom med största sannolikhet skapat ytterligare
behov av stöd.

Många jobbar hemifrån och dess effekter på den psykiska ohälsan har vi kanske bara sett
början av. Problem med våld i nära relationer och hedersproblematik riskerar att öka när
många jobbar hemifrån. Det kan därmed finnas ett större behov framöver av social hjälp och
vi behöver vara beredda på att öka resurserna när det behövs. Coronapandemin innebär en
stor osäkerhet inför framtiden.

Vi noterar också att kommunen gärna jämför sig med andra kommuner vilket naturligtvis är
bra. Samtidigt är fokus väldigt mycket på ekonomi och effektivitet vilket gör att man riskerar
att missa andra viktiga aspekter som att det är viktigt att personalen trivs och vill jobba kvar
och att barnen känner sig trygga och utvecklas på ett bra sätt. Mätningar kräver noggranna
och ärliga analyser för att de ska ge något, annars riskerar vi att hamna fel och blint gå åt fel
håll i tron om att vi vet vad vi gör. Miljöpartiet föreslog en satsning på analysarbetet i Mål och
budget inför 2021, tyvärr avslogs det förslaget av koalitionen.



Avslutningsvis vill vi uppmärksamma att kommunen, nu med det nya styrsystemet, har valt
att strukturera sin verksamhetsplanering inom de tre hållbarhetsaspekterna. Det här tycker vi
är väldigt bra då det tydliggör vikten av hållbarhet och långsiktighet. Men det får inte bara bli
tomma ord.

Som väntat hamnar kommunen högt på rankingar kring friluftsliv. Med tanke på våra
förutsättningar måste detta anses vara självklart. Men hur ser det ut i framtiden? Att ha så
stora skyddade grönområden i en storstad är att ha ett stort ansvar inför framtiden. Vi i
Miljöpartiet ser med oro på den planerade utvecklingen i kommunen. Om det görs rätt
kommer det bli väldigt bra, men vi saknar idag en tydlig prioritering från den styrande
koalitionen på det här området - kommer koalitionen erkänna att naturen sätter ramarna?

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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Förslag

Ärende 11. Antagande av regler för arbeten som berör offentlig plats i Huddinge

kommun samt revidering av taxa för ansökan om tillfällig trafikanordning och

schakttillstånd – HKF 3300

Miljöpartiets förslag till beslut

Förslag till regler för arbeten som berör offentlig plats i Huddinge kommun godkänns i
enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24
februari 2021, med tillägg av Miljöpartiets förslag till ändringar nedan:

1. I HKF 3300 under Vite, ändras inledningen på andra stycket från
Om kommunen finner underlåtenhet eller felaktighet som uppenbart kan betraktas
som trafikfarlig kan kommunen debitera vite utan föregående tidsfrist.
till
Om kommunen finner underlåtenhet eller felaktighet som berör oskyddade trafikanter
eller uppenbart kan betraktas som trafikfarlig kan kommunen debitera vite utan
föregående tidsfrist.

2. I HKF 3300, avsnitt anmärkning och vite, tabell Trafikantframkomlighet/Störning,
under punkten
Om fordon eller maskiner som används för arbetet, där det klart framgår av
TA-planen att dessa skall rymmas innanför den fysiska avstängningen, istället vistas i
trafikzonen, kan kommunens handläggare stoppa arbetet, även vite kan utkrävas.
läggs följande punkt till
Om fordon och maskiner enligt punkten ovan berör gång- och/eller cykelbanor/vägar,
alternativt berör körbana inom 100m från en skola där separat gång- och cykelbana
saknas: 16 000 kr.



Bakgrund
Efter många år av otydlighet kring ansvaret för bland annat trafikanordningsplaner
(TA-planer) börjar vi äntligen se en positiv utveckling på området. Vi har vid flera tillfällen i
dåvarande Natur- och Byggnadsnämnden, nuvarande Klimat- och stadsmiljönämnden samt i
Kommunstyrelsen och även i Kommunfullmäktige väckt frågorna. Våra frågor har tyvärr ofta
resulterat i att diskussionerna fastnat i formalia-frågor om var ansvaret egentligen ligger. Vi
ser därför väldigt positivt på att det i och med budgeten för 2021 och det här ärendet blir
tydligt. Klimat- och stadsmiljönämnden har nu det tydliga ansvaret och förvaltningen har tagit
sig an att börja få ordning på våra styrdokument. Styrdokument antas av Kommunfullmäktige
för att tydliggöra att de gäller hela kommunens verksamhet. Det gör att otydligheten i ansvar
mellan kommunstyrelsen, som agerar trafiknämnd, och klimat- och stadsmiljönämnden
försvinner.

Det regelverk som finns är i grunden mycket bra och innehåller tydliga skrivningar som gör
att säkerhet och framkomlighet garanteras i den mån det är möjligt utifrån arbetets
förutsättningar. Ett exempel är att ledningar “skall anordnas så att ledningen inte utför något
hinder eller fara för någon trafikantgrupp.” Detta medför att ledningar inte kan läggas på
gång- och cykel-ytor utan måste hängas upp i luften eller dras i rör under ytan.

Tyvärr ser det inte lika positivt ut ute i verkligheten vid de arbetsplatser som finns i
kommunen. Vi har under flera år gjort stickprov genom att begära ut beviljade TA-planer och
sedan jämfört med den faktiska situationen vid egna platsbesök. Vår slutsats därifrån är att
TA-planerna i de flesta fall är bra och korrekta, men att följsamheten hos entreprenörer är
låg. Vi ser tyvärr att entreprenörer ofta har ett bilcentriskt perspektiv och i första hand är
noga med att följa reglerna där det påverkar biltrafiken. Gång- och cykeltrafik behandlas
däremot ofta nonchalant. Detta står i direkt strid mot kommunens beslutade trafikstrategi att
gång- cykel- och kollektivtrafik ska prioriteras.

Vi ser fram emot resultatet av det arbete som klimat- och stadsmiljönämnden initierat för
innevarande år. Men för att förbättra situationen redan nu lägger vi redan nu ett antal
ändringsförslag som följer strukturen på nuvarande regelverk.

2/4



Motivering förslag 1
För att förstärka att gång- och cykeltrafik är prioriterade och att deras säkerhet och
framkomlighet alltid ska värnas vid arbeten vill vi stärka tjänstemännens möjligheter att
debitera vite när oskyddade trafikanter berörs. Det är fortfarande upp till tjänstemännen att
avgöra om vite ska debiteras direkt eller om det ska ges en tidsfrist. Men genom denna
ändring ger vi tjänstemännen ytterligare en möjlighet till påtryckningar där de anser att det
behövs.
Behovet av detta bekräftas av att förvaltningsdirektören för MBF säger att det ofta sker
rättelser vid tillsyn. Det betyder att om tillsyn inte sker finns det ofta brister. Om vite bara
debiteras efter att entreprenören först fått en chans att rätta sig så finns det inget ekonomiskt
incitament att göra rätt från början. Med pressade upphandlingar så tvingas entreprenörer
tyvärr att jobba enligt “minsta motståndets lag”. En entreprenör som har en högre och
därmed dyrare ambitionsnivå kommer att ha svårt att vinna upphandlingen.
Genom att vite kan debiteras direkt vid brister, utan föregående varning, så införs ett
incitament för entreprenörer att göra rätt från början. Det kommer att belöna de
ansvarstagande entreprenörer som vill göra rätt.

Motivering förslag 2
Bakgrunden till detta förslag är att riskerna är mycket högre för oskyddade trafikanter än för
bilister. En olycka i stadstrafik för bilister innebär sällan annat än materiella skador och
lindriga personskador. För oskyddade trafikanter finns risk för allvarliga eller till och med
dödliga skador , .1 2

Vi har vid våra stickprov upplevt återkommande problem där entreprenörer brister i hänsyn
till oskyddade trafikanter genom att t.ex. parkera på och blockerar gång- och cykelvägar i
anslutning till arbetsplatsen. Vi ser även att det är särskilt viktigt att de ytor som används för
barn som går eller cyklar till skolan värnas. Vid flera av kommunens skolor används lugna
lågtrafikerade gator som viktiga anslutningsstråk till skolor och de saknar då ofta separat
gång och/eller cykelbana.

2 Cykelexperten Krister Isaksson i Expressen:
https://www.expressen.se/debatt/cyklister-ar-de-mest-utsatta-vid-vagarbeten/

1 Forskningsrapport från VTI m.fl.: Vägarbeten på cykelvägar: kunskapssammanställning och
problembeskrivning, http://urn.kb.se/resolve?urn=urn:nbn:se:vti:diva-7455
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Förutom de konkreta förslag till ändringar som vi skrivit ovan finns det ytterligare några
områden som vi vill skicka med till det fortsatta arbetet.

● I anslutning till arbetet och informationstavlor bör gällande TA-plan vara anslagen.
Genom att tydligt anslå hur TA-planen är utformad säkerställs dels att personalen på
plats faktiskt har tagit del av TA-planen, dels att det blir tydligt för allmänheten hur det
borde se ut. Med information om hur avvikelser ska anmälas bör det ge goda
möjligheter att få tips när TA-planer inte följs och behov av tillsyn föreligger.

● Samtliga arbeten på väg och tillhörande TA-planer ska även finnas tillgängliga digitalt
på kommunens karta.

● Upprepade förseelser bör leda till stegvis höjda viten. Det finns vissa entreprenörer
som genomför många arbeten inom kommunen och som satt i system att nonchalera
kraven. Ett vite som trappas upp gynnar seriösa entreprenörer som vill sköta sig och
gör det dyrt för dem som satt i system att inte följa regelverket för att tjäna pengar.

● Kravet på dokumentation för att döma ut viten bör ses över. I England har polisen
framgångsrikt satt upp rutiner där filmbevis från cyklister räcker för att döma ut böter
och återkalla körkort . Detta kommer till stor del åt “ögontjänare” som uppför sig när3

polis finns på plats men inte annars - plötsligt är alla cyklister potentiella “poliser” då
de kan ha en kamera och dokumentera situationer. Liknande möjligheter bör utredas
här, att tydliga bild- eller filmbevis inskickade av allmänheten ska kunna räcka för att
kommunala tjänstepersoner ska kunna debitera vite när TA-planer inte följs.

● Det bör införas tydligare skrivningar om skyldigheter för all personal vid arbeten att
uppträda korrekt mot allmänheten och kunna ge korrekta hänvisningar för färd förbi
arbetsplatser. Undertecknad har t.ex. blivit uppmanad av personal vid en arbetsplats
att lyfta en cykel, inklusive barn i barnstol, över kantstenar och genom en rabatt. Det
bör även kopplas vite till denna punkt. I kombination med ovanstående - att filmbevis
räcker för utfärdande av vite bör det ha en starkt avskräckande mot dåligt uppförande
hos personal vid arbeten.

Vi vill slutligen återigen betona att vi ser det som mycket positivt att arbetet med TA-planer
nu tas på allvar. För att få en omställning av lokala transporter till gång och cykel krävs att
det är tryggt och framkomligt, speciellt för barns skolvägar.

För Miljöpartiet de gröna

Carina Sundström Anders Abel Åke Wickberg

3 https://road.cc/content/news/261826-west-midlands-helmet-cam-cyclist-shops-325-drivers-year
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Huddinge kommun 

Kommunfullmäktige 

2021-04-19 

PROTOKOLLSANTECKNING 

Ärende 12: Markanvisning av delar av fastighet Visättra 1:1, inom 
Flemingsbergsdalen (Stadscentrum och Centralmarken) inom 
kommundelen Flemingsberg 

Vi välkomnar utvecklingen i Flemingsbergsdalen med fler arbetsplatser och bostäder. Den 
planerade utvecklingen av stadscentrum i enlighet med avsiktsförklaringen kan bidra till ökad 
trygghet och att knyta samman och överbrygga såväl fysiska som sociala barriärer samtidigt 
som vi har ett tydligt klimat- och miljöfokus. Markanvisningen i detta ärende kommer att 
möjliggöra minst 200 bostäder, 20 000 arbetsplatser och centrumfunktioner – detta är bra.  

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet röstade i Kommunstyrelsen på 
återremiss i syfte att omförhandla markanvisningsavtalen i syfte att få till stånd blandade 
upplåtelseformer där också hyresrätter innefattas. Vi menar att avtalen kommer att ha 
betydelse för utvecklingen i Flemingsberg under lång tid och då anser vi att utgångspunkten 
bör vara de mål för kommunens fysiska utveckling som det finns en bredare samsyn kring och 
inte mål i en enstaka budget från en minoritet i kommunfullmäktige. De nya 
samhällsbyggnadsmålen som kommunfullmäktige antagit inom ramen för en revidering av 
översiktsplanen innefattar målet om ett Huddinge som håller ihop. Där beskrivs att vi ska 
skapa förutsättningar för jämlika livsvillkor, god hälsa och trygghet i alla områden. En 
blandning av bostäder gör att människor kan bo här i alla skeden av livet. avtalet skulle 
omförhandlas och utgå från blandade upplåtetelseformer. 

När ärendet behandlades i kommunstyrelsen menar vi att det fanns tid att omförhandla 
avtalet utan att försena projektet. Tyvärr röstades vårt yrkande om återremiss ner av den 
moderatledda koalitionen. Något som vi beklagar. För att inte riskera att försena projektet 
väljer vi idag att inte yrka på återremiss i kommunfullmäktige. 

I Flemingsberg finns idag både bostadsrätter och hyresrätter i såväl Grantorp som Visättra, 
men den totala andelen hyresrätter i Stockholm och i Huddinge är dock fortsatt för låg. 
Kötiden i Huddinge för en hyresrätt är över nio år. Länsstyrelsen har pekat på att det totala 
antalet lägenheter i länet med lägre hyra minskar, de varnar också för att utförsäljningar av 
allmännyttans bostäder leder till att andelen minskar. Slutanalysen av detta är att hyresrätter 
på det totala är för få i relation till efterfrågan. 



Vi är positiva till utvecklingen i Flemingsberg i stort men kritiska till hur den moderatledda 
koalitionen valt att hantera den delen av markanvisningsavtalet som säger att de 
tillkommande bostäderna ska vara äganderätter eller bostadsrätter. Vi kommer att verka för 
blandade upplåtelseformer och hoppas att vi kan hitta breda överenskommelser framöver 
som också säkrar fler hyresrätter till rimliga boendekostnader.  

För Socialdemokraterna  För Miljöpartiet 

Sara Heelge Vikmång  Carina Sundström 
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Vänsterpartiet yrkade återremiss till avtalet i kommunstyrelsen tillsammans med 
Socialdemokraterna och Miljöpartiet. Vi menar att det var fel väg att gå att avtala om 
upplåtelseformer (bostadsrätter och ägarlägenheter) i detta tidiga skede. 
Upplåtelseformer är en politisk fråga och bör behandlas i politiska församlingar. Med 
bakgrund av detta kommer Vänsterpartiet att avstå från att delta i beslutet idag. Detta 
betyder inte att vi på något sätt motsätter oss utvecklingen av Flemingsbergsdalen. Den 
är viktig och efterlängtad. Samtidigt menar vi att det inte är möjligt för oss att delta i 
beslutet på grund av hur det nu ser ut och har utformats innan det kom till politisk 
behandling. 

I området planeras en omfattande nybyggnation. Man räknar med minst 200 bostäder, 
20 000 arbetsplatser och en centrumanläggning. Vänsterpartiet välkomnar utvecklingen 
av Flemingsbergsdalen och tror att detta kommer att bli ett lyft för hela kommundelen. Vi 
menar vidare att bostäderna som planeras bör vara hyresrätter med riliga hyror. Här 
finns ett antal exempel att titta på från andra aktörer som undersökt modeller för att 
bygga billigare för att hålla hyrorna nere, exempelvis Kombohus och Stockholmshus. 
Det nuvarande avtalet fastslår dessutom att de bostäder som ska byggas i området ska 
vara bostadsrätter. Detta menar vi strider mot linjen inom politiken om att ha blandade 
upplåtelseformer i kommunen.  

Trafiksituationen på Regulatorbron har varit ett stort problem för Flemingsbergsborna, 
framförallt de som går eller cyklar. Det är av stor vikt för alla boende i kommundelen att 
det vid förtätning av Flemingsbergdalen finns uppdaterad information, men även för de 
trafikanter som dagligen passerar området från och till sitt arbete.  

Vi vill också poängtera att det är viktigt att det redan i detta läge planeras för förskolor 
och ytterligare en grundskola i området. En sådan planering är viktig för att ha ett 
helhetstänk kring samhällsbyggandet men också för att det ska finnas en balans mellan 
utveckling och expandering av ett område och kommunservice. Vi vill inte gärna riskera 
att hamna i den situation som uppstod då Visättra Ängar bebyggdes och många 
barnfamiljer blev tvungna att lämna och hämta sina barn på förskolor utanför Visättra i 
brist på förskoleplatser i området. I samma veva bör man också i god tid planera för en 
för en kapacitetsökning av kollektivtrafiken, detta gäller såväl bussar som pendeltåg 
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som troligtvis kommer att få ett utökat nyttjande men också för ett mer hållbart resande. 

En omfattande byggnation i området ställer också stora krav på Huddinge kommun som 
arbetsgivare. I sina upphandlingar och avtal bör man vara noga med att inskärpa vikten 
av trygghet och säkerhet på byggarbetsplatserna och säkerställa att dessa krav också 
ställs från entreprenör till underentreprenörer. 

Nujin Alacabek Niklas Bougt 

Britt Björneke Olov Hamilton 

Sonia Benavente 
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